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PROTOKÓŁ Nr VI/2019 
z obrad VI Sesji Rady Miejskiej Leszna VIII kadencji, odbytej w dniu 28 
lutego 2019 roku w sali sesyjnej Urzędu Miasta Leszna ul. Kazimierza 

Karasia nr 15 w Lesznie, w godzinach od 13:00 do 16:53 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Proszę o zajmowanie miejsc. Proszę Państwa 
Otwieram obrady 6 Sesji Rady Miejskiej Leszna. Witam wszystkich obecnych, bez 
wyjątku, również witam w naszym imieniu tych, którzy nas będą słyszeć, oglądać 
za sprawą mediów, witam Państwa Radnych, witam Pana Prezydenta, Panów 
Wiceprezydentów wraz ze współpracownikami, z Dyrektorami jednostek naszych 
samorządowych, witam zaproszonych gości, w których widzę, Pana Zenona 
Białasa Przewodniczącego Regionalnych Struktur OPZZ i Pana Karola Pabisiaka 
Szefa Regionalnych Struktur Solidarności, witam Komendantów, Komendanta 
Państwowej Straży Pożarnej. Panie Komendancie przy okazji serdecznie 
gratulujemy sukcesów w kierowaniu Komendą, witam również przedstawicieli 
Młodzieżowej Rady Miasta, przedstawicieli jednostek organizacji  pozarządowych, 
witam również Pana Dyrektora Zenona Jóźwiaka Dyrektora Oddziału 
zamiejscowego Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego. Życzę nam owocnych 
obrad. Proszę o zalogowanie się do systemu E-sesja. Jeszcze się logujemy, ale 
jest nas quorum. Jest 16 obecnych członków Rady. W związku z tym nasze 
decyzje, uchwały będą prawomocne. Również taka uwaga, niekoniecznie 
retoryczna, ale z uwagi na natężenie życia publicznego informuję i zwracam 
uwagę na obowiązujące Rozporządzenie Parlamentu Europejskiego tzw. RODO i  
proszę  Państwa Radnych obecnych , aby wypowiedzi publiczne nie narażały na  
konsekwencje związane z ujawnieniem danych osobowych. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Informuję Państwa Radnych, że nie wniesiono 
uwag do protokołu 5  Sesji naszej Rady. Również może w kwestii przypomnienia, 
przyjęliśmy, że przy dyskusji nad kolejnymi projektami uchwał nie będę wywoływał 
Przewodniczących komisji tylko poinformuję Wysoką Radę o wynikach debaty nad 
projektami uchwał, którym poszczególne komisje pracowały. Otrzymaliście 
Państwo porządek obrad dzisiejszej Sesji, również za sprawą systemu e-sesja II 
wersję po Autopoprawkach do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na rok 2019  na DRUK Nr 73, II wersję projektu uchwały na DRUKU 
Nr 74 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 
2019-2048. II wersję projektu uchwały na DRUKU Nr 76- w sprawie sprostowania 
oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr IV/32/2018 Rady Miejskiej Leszna z dnia 
28 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XI/121/2015 Rady Miejskiej 
Leszna z dnia 10 września 2015 r. w sprawie określenia zasad i trybu udzielania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na terenie miasta 
Leszna. Również informuję Wysoką Radę, że w dniu 26 lutego br. Pan Prezydent 
Miasta Leszna złożył na moje ręce pismo z prośbą o włączenie do porządku obrad 
6 Sesji projektu uchwały na DRUKU Nr 89 zmieniającej uchwałę Nr XLI/529/2017 
w sprawie udzielenia pomocy materialnej studentom uczelni wyższych pn. 
„Student Plus”. W związku z tym proszę Państwa o przegłosowanie. Kto z 
Państwa Radnych jest za tym, aby wprowadzić do porządku obrad projektu 
uchwały na DRUKU Nr 89 proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego 
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przycisku. Kto jest za? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
wprowadziliśmy projekt uchwały na DRUKU Nr 89 do dzisiejszego porządku obrad 
jako punkt już ostatni dzisiejszego posiedzenia, czyli w 18 punkcie. Przepraszam 
w podpunkcie puntu 4. W związku z tym pytam Państwa Radnych, czy są uwagi 
do porządku obrad? Nie widzę w związku z tym przystępujemy do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej Sesji. 

 
Porządek obrad (jest na piśmie i stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu): 

 

1. Otwarcie obrad. 
2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 

3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
1) zmieniająca Uchwałę nr V/53/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia 31 stycznia 

2019 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji 
przedmiotowych dla samorządowych zakładów budżetowych na rok 2019 
– DRUK Nr 72, 

2) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 – DRUK Nr 73, 
3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048 

– DRUK Nr 74, 
4) sprostowania błędu pisarskiego w uchwale Rady Miejskiej Leszna  

Nr IV/29/2018 z dnia 28 grudnia 2018 roku w sprawie ustalenia wykazu 
wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018 oraz 
określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków – DRUK Nr 75,  

5) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr IV/32/2018 Rady 
Miejskiej Leszna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały  
nr XI/121/2015 Rady Miejskiej Leszna z dnia 10 września 2015 r. w sprawie 
określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków znajdujących się na terenie miasta Leszna – DRUK Nr 76, 

6) deklaracji zabezpieczenia w budżecie Miasta Leszna na rok 2019 środków 
finansowych przeznaczonych na realizację projektu przedłożonego do 
współfinansowania ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w 
ramach „Programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej o 
charakterze wielopokoleniowej – Otwarte Strefy Aktywności (OSA) EDYCJA 
2019”  
– DRUK Nr  77, 

7) wyrażenia stanowiska dotyczącego finansowania opieki hospicyjnej – DRUK  
Nr 78, 

8) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic: Prochownia, gen. Jarosława Dąbrowskiego  
i alei 21 Października w Lesznie – DRUK Nr  79, 

9) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic: Henrykowskiej i Dożynkowej w Lesznie 
– DRUK Nr 80, 

10) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulicy Antonińskiej w Lesznie – DRUK Nr  81, 
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11) określenia zasad podnajmu lokali mieszkalnych w Gminnym Towarzystwie 
Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Lesznie, w których Gmina Miasto 
Leszno jest partycypantem – DRUK Nr 82, 

12) nadania nazwy Strzelnicy Sportowej zlokalizowanej przy pl. Tadeusza 
Kościuszki 5 w Lesznie – DRUK Nr  83,  

13) zmieniająca uchwałę Nr XX/258/2016 Rady Miejskiej Leszna z dnia 24 marca 
2016 r. w sprawie Statutu Teatru Miejskiego w Lesznie – DRUK Nr 84, 

14) zmieniająca Uchwałę Nr XXXVII/533/2014 Rady Miejskiej Leszna z dnia 8 
maja 2014 r. w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonego Rozwoju 
Publicznego Transportu Zbiorowego dla Miasta Leszna na lata 2014-2020 – 
DRUK Nr  86, 

15) usunięcia pomnika wdzięczności Armii Czerwonej przy ul. Lipowej w Lesznie 
– DRUK Nr 88, 

16) zmieniająca Uchwałę Nr XLIX/682/2018 Rady Miejskiej Leszna z dnia  
28 czerwca 2018 roku w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta Leszna, oraz zasad 
usytuowania miejsca sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 
– DRUK Nr  85, 

17) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 roku – DRUK Nr 87, 

18) zmiany zasad udzielenia pomocy materialnej studentom uczelni wyższych  
pn. „Student Plus” – DRUK Nr 89. 

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie. 

Pan Przewodniczący Malepszy - I w tej części obrad dzisiejszej Sesji, już 
merytorycznej punkt kolejny informacja Przewodniczącego za okres 
międzysesyjny. Jak zwykle informacja bardzo syntetyczna. Na wielu spotkaniach, 
w których bogactwo dalej ma miejsce mimo, że jest już luty byliśmy często 
zaskoczeni kreatywnością organizacji zarówno samorządowych jak i 
pozarządowych. Tutaj warto poinformować, że 15 lutego w auli Zespołu Szkół nr 4 
im. Powstańców Wlkp. w Lesznie odbyło się pasowanie uczniów klasy 
mundurowej i otwarcie Izby pamięci związanej z imieniem Szkoły, jeszcze raz 
podkreślam z uwagi na gdzieś tam pojedyncze głosy o tym, że w Lesznie 
zaniedbaliśmy, aby szkoła miała imię Powstańców Wlkp. Nie ma to miejsca, jest 
im. Powstańców Wlkp. właśnie wspomniany Zespół Szkół nr 4. Również ciekawa 
bardzo wystawa w bibliotece uczelnianej, którą to biblioteka i Miejski Ośrodek 
Kultury, jak i również członkowie leszczyńskiego, ci którzy są zrzeszeni, 
zorganizowani w tym naszym społecznym grupie związanym z malarstwem była 
wystawa „wybitnym Leszczynianom” ta wystawa związana była ze 100-leciem 
odzyskania Niepodległości, nazywała się „Portrety wielkich Leszczynian” XX wieku 
te portrety malowali właśnie wspomniani członkowie naszych artystów malarzy. 
Ale 24 lutego w hali Trapez nie tylko dla miłośników przyjaciela jakim jest pies, 
Wystawa Championów. To już 25-lecie leszczyńskiego oddziału Związku 
Kynologicznego. Przyznam, że trochę zaniedbałem swoją obecność na tych 
wystawach. Byłem zaskoczony wielkością tej wystawy i gośćmi, którzy przyjechali 
nie tylko z Polski, ale i również z Europy, mogli kolejny raz właśnie za sprawą 
naszego oddziału Związku Kynologicznego podziwiać Leszno i sprawność 
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organizacyjną Kynologów Zrzeszonych w oddziale leszczyński Polskiego Związku 
Kynologicznego. Wczoraj ciekawe upamiętnienie ze strony właśnie organizacji 
pozarządowych 100-lecia Powstania Wlkp. Dwie prelekcje związane z 
przebiegiem powiedziałbym tej części bitewnej Powstania Wlkp. Tu na naszym 
terenie bitwy w okolicach Kąkolewa, jak i również Pawłowic, przedstawił Pan Pułk. 
Poch, natomiast Pan dr Śliwiński dodał tutaj swoją ogromną wiedzę w tej materii 
również związaną z działalnością na rzecz przyłączenia Leszna do macierzy. 
Ciekawe spotkanie, pokazujące, że organizacje pozarządowe włączają się w 
wydarzenia historyczne. Tutaj to sympozjum współorganizował Stowarzyszenie 
Oficerów Rezerwy 69 Leszczyńskiego Pułku Przeciwlotniczego im. Gen. Grota 
Roweckiego, jak i również Garnizonu Leszczyńskiego przy współudziale biblioteki 
uczelnianej. 6 lutego na moje ręce wpłynęła informacja Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu, że w dacie podjęcia uchwały  zmienianej (nr 
XI/212/2015 Rady Miejskiej Leszna w sprawie określenia zasad i trybu udzielania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane  przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na terenie Miasta Leszna) 
wskazano dzień „15” zamiast „10” września 2015 roku. W tym miejscu informuję 
Państwa Radnych, że uchwała na DRUKU Nr 76 prostuje tę oczywistą omyłkę 
pisarską. 7 lutego na moje ręce wpłynęła uchwała nr 3/213/2019 Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 stycznia 2019 roku 
dotyczącej umorzenia postepowania w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały  
Nr IV/29/2018 Rady Miejskiej Leszna z dnia 28 grudnia 2018 roku w sprawie 
ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2018 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków. 
25 lutego na moje ręce wpłynęła uchwała nr SO-0951/D/35/11/Ln/2019 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 21 lutego 2019 
roku w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania przez Miasto Leszno 
deficytu budżetu roku 2019. Informuję Wysoką radę, że Izba wydała opinię 
pozytywną. Treść uchwały została zamieszczona w Biuletynie Informacji 
Publicznej. Podkreślam tutaj to stanowisko Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
ponieważ było sporo zamieszania wokół tej sprawy. Może nie w samej Radzie jak i 
poza Radą. 
Również 25 lutego na moje ręce wpłynęła uchwała nr SO-0951/P/56/11/Ln/2019 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia  
21 lutego 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o prawidłowości planowanej kwoty 
długu Miasta Leszna. W tym miejscu informuję Wysoka Radę, że również w tym 
przypadku Izba wydała opinię pozytywną. Informuję Wysoką Radę, że treść tej 
uchwały została zamieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej, można się z nią 
zapoznać. I myślę, że to jest dobra informacja, ale pewnie też ją przekaże Pan 
Prezydent. Od 1 lutego tego roku  przez kolejne 7 lat Miejską Biblioteką Publiczną 
będzie kierował dotychczasowy dyrektor, Pan Andrzej Kuźmiński. Gratulujemy 
Panu Dyrektorowi i życzymy spełnienia zamierzeń, planów i celów, w tym 
najważniejszego – nowej siedziby biblioteki. Pan Dyrektor już wykazał się przez 
ten czas, dotychczasowe lata swoją kreatywnością i biblioteka daje nam olbrzymią 
satysfakcję na rzecz  wielości okazji by się tam spotykać. 8 lutego otrzymaliśmy 
informację, przekonany jestem, że dobrą, jeśli nie bardzo dobrą, że Pani dr Kamila 
Szymańska pokieruje Muzeum Okręgowym w Lesznie. Pani Dyrektor życzymy 
sukcesów w kierowaniu tą leszczyńską, ważną dla nas, placówką. Również 
informuję, że my Radni również spotykaliśmy się na trzech otwartych spotkaniach 
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komisji. I tak Komisja Infrastruktury debatowała nad tymi inwestycjami drogowymi, 
które są zapisane w tegorocznym budżecie. Otwarte spotkanie na wniosek 
również Radnych. Również dwukrotne spotkanie w takiej właśnie formule otwartej. 
Spotkanie w ramach Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Pierwsze dotyczyło 
właśnie funkcjonowania, a właściwie projektu funkcjonalno-użytkowego Biblioteki 
Publicznej, która to będzie biblioteka budowana na pl. Metziga. Mogliśmy się 
zapoznać również z obiektem istniejącym i właśnie Pan Dyrektor Kuźmiński 
przekazał nam informację syntetyczną jak będzie wyglądała od strony 
funkcjonalno-użytkowej ten nowy obiekt na pl. Metziga. I to drugie spotkanie 
dotyczyło również, wywołane przez Państwa Radnych, dotyczyło relacji między 
samorządem, a mediami leszczyńskimi lokalnymi. Sądzę, że dobre spotkanie 
takie. Opinie przyjmowałem również od przedstawicieli leszczyńskich mediów, jak i 
również Państwa Radnych. Pożądane. Sądzę, że Komisja, która ma przygotować 
materiał, materię do tego, abyśmy, może to się uda, przyjęli politykę informacyjną, 
która może być realizowana przez nasze leszczyńskie media. Taką materię, taki 
materiał sądzę, że jesteśmy gotowi przygotować w ciągu, myślę nie dalej jak 
dwóch miesięcy.  Również informuję, wyprzedzając tak czas, że też za sprawą i 
propozycją Pana Prezydenta, ale sądzę, że również oczekiwań Państwa Radnych, 
mieszkańców, na dzień ustaliłem to z Panem Przewodniczącym Komisji 
Infrastruktury Miejskiej Michałem Skrzypczakiem, że na dzień 12 marca 2019 roku 
o godz. 14.30 tutaj na sali konferencyjnej Urzędu Miasta odbędzie się spotkanie 
poświęcone przekazaniu, przedstawieniu propozycji rozwiązania problemu wód 
opadowych, ale nie tylko tego problemu jak również bardzo ciekawego materiału 
związanego z zagospodarowaniem tej przestrzeni, ale przede wszystkim tutaj jest 
to kwestia zagospodarowania wód opadowych i również przy okazji Pan 
Prezydent podpowiedział, żeby obecny na Sali Pan Prezes Dyrektor naszej 
jednostki samorządowej Spółki Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i 
Kanalizacji przedstawił zamierzenia inwestycyjne na ten rok. Tak? Które są 
związane w części z realizacją budżetu przez Miasto Leszno. Tutaj udział 
finansowy tej Spółki jest ewidentny. To spotkanie odbędzie się, tak jak 
powiedziałem, 12 marca o godz. 14.30. tak, w ramach Komisji Infrastruktury. 
Oczywiście. Przekonany jestem, że będzie zasadne również spotkanie otwarte 
Komisji Spraw Społecznych tutaj też rozmowa z Panią Przewodniczącą Komisji 
Stefanią Ratajczak, spotkanie poświęcone Szpitalowi leszczyńskiemu, a być może 
również najogólniej mówiąc służb, relacją między możliwościami jakie daje obecny 
system zdrowia, mieszkańcom również Leszna. I na koniec informuję, że 
odbyliśmy spotkanie zespołu, którego funkcjonowanie jest wynikiem przyjętej 
przez Wysoką Radę uchwały dotyczącej nieagresji i nietolerancji w życiu 
publicznym. Założyliśmy, że będziemy działać bardzo racjonalnie. Nasze działania 
będą związane z tym co jest w Lesznie, co jest pożądane przez mieszkańców 
Leszna. Nie chcemy tutaj jakiś nadzwyczajnych okoliczności szukać, natomiast 
chcemy w sposób rzeczowy wykorzystać tych, którzy ten materiał już znają i być 
może takie otwarte spotkanie z mieszkańcami Leszna, również z uczniami 
leszczyńskich szkół średnich odbędziemy w najbliższych kilkudziesięciu dniach. W 
tym zespole działają Pani Dominika Bartosz, Pani Adriana Machowiak, Pani 
Bernardyna Kaźmierczak i Pani Stefania Ratajczak. Dziękuję bardzo. Czy do 
przedstawionej informacji Państwo Radni i obecni mają pytania, uwagi? Nie widzę. 
W związku z tym Panie Prezydencie oddaję głos. 
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Pan Prezydent Borowiak - Dziękuję Panie Przewodniczący. Wysoka Rado 
przedkładam sprawozdanie Prezydenta Miasta Leszna w okresie od 1 lutego 
2019r. do  28 lutego br. 1 lutego  odbyła się Uroczysta Gala na której ogłoszono 
wyniki Plebiscytu Panoramy Leszczyńskiej na najpopularniejszych Sportowców i 
Trenerów regionu w 2018 roku, w tym wydarzeniu reprezentował mnie Pan 
Wiceprezydent Adam Mytych. 4 lutego uczestniczyłem w podsumowaniu sezonu 
Automobilklubu Wielkopolskiego, które odbyło się w  Poznaniu. 5 lutego 
uczestniczyłem w spotkaniu pn. Nic o nas bez nas – czy partnerstwo wokół 
przedsiębiorstw społecznych w Lesznie, czy  jest nam potrzebne? Rzeczywiście 
bardzo ciekawe spotkanie. W Lesznie działa wiele tego typu przedsiębiorstw 
społecznych, które się rozwijają, także te, które otrzymują wsparcie nie tylko ze 
strony leszczyńskiego samorządu, ale także przez Centrum  PISOP, który działa 
w Lesznie i w Poznaniu.  6 lutego odbyło się spotkanie dotyczące obchodów 100-
lecia odzyskania niepodległości przez Leszno. Do leszczyńskiego Ratusza dotarli 
nie tylko dziennikarze, w spotkaniu uczestniczył także Przewodniczący Rady 
Miejskiej Leszna Pan Tomasz Malepszy. Rozmawialiśmy o obchodach, o 
przygotowaniu, zostanie powołany specjalny zespół, taki oddolny jako inicjatywa 
obywatelska, która przygotuje pewne propozycje obchodów, które będziemy 
organizować już od przyszłego roku. 7 lutego uczestniczyłem w spotkaniu z 
przedstawicielami leszczyńskich firm, instytucji otoczenia biznesu oraz spółek 
miejskich. Spotkanie zostało zorganizowane przez Wydział Promocji Rozwoju. 
Przedstawiłem syntetycznie pewne działania Miasta, jeżeli chodzi o zadania 
inwestycyjne. Było to spotkanie Noworoczne i informujące o tym, że 
rzeczywiście ta kadencja ma być ukierunkowana na także na silną współpracę z 
biznesem. 8 lutego uczestniczyłem w naradzie podsumowującej działalność 
komendy Państwowej Straży Pożarnej w Lesznie w 2018 roku. Jeszcze raz z 
tego miejsca Panie Komendancie bardzo dziękujemy za tą współpracę i 
dziękujemy za ogromny sukces. Najlepsza Komenda w Lesznie, jeżeli chodzi o 
wymiar naszego województwa. Ogromny sukces. Jeszcze raz gratuluję. 

Brawa.  

Pan Prezydent Borowiak -  9 lutego uczestniczyłem w 29. już Plebiscycie na 

Najpopularniejszych Żużlowców, Trenerów i Działaczy 2018 roku. Przy okazji tej 

gali wręczane są przez Główną Komisję Sportu Żużlowego nominacje członków 

Kadry Narodowej Juniorów i Seniorów na 2019 rok.  12 lutego  odbyło się 

pierwsze spotkanie poświęcone Cyberprzemocy. Dziękuję wszystkim, którzy 

zaangażowali się w ten projekt, który jest kontynuowany w różnych szkołach. Nic 

na siłę, jak to mówimy. Po kontakcie z Dyrektorami uzgadniamy termin spotkania. 

Szkoły, czy Dyrektorzy szkół wybierają określone klasy. W tych spotkaniach, w 

pierwszym spotkaniu mieliśmy przyjemność usłyszeć przedstawicieli Komendy 

Wojewódzkiej Policji, natomiast w drugim etapie tego spotkania Prezydent dr Piotr 

Jóźwiak przedstawia aspekty prawne, a na koniec takie krótkie podsumowanie, 
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też informacje o tzw. hejcie można usłyszeć z moich ust. Bardzo ciekawe 

spotkania, będziemy je kontynuować. Dzisiaj takie spotkanie odbyło się w Szkole 

Podstawowej nr 12. 16 lutego wspólnie z delegacją  Urzędu Miasta 

uczestniczyłem w bardzo ważnym wydarzeniu w Berlinie. Odbywał się 

Międzynarodowy Festiwal Filmowy, zostaliśmy zaproszeni. Otóż bohaterem tego 

filmu dokumentalnego  jest Peter Lindbergh światowej sławy fotograf, urodzony w 

Lesznie. Mieliśmy okazję spotkać się z reżyserem, ze wszystkimi 

współpracownikami po tej wspaniałej gali zaprosiłem znanego fotografa naszego 

bohatera, także reżysera do Leszna. Mam nadzieję, że przyjmą nasze 

zaproszenie. Warto też powiedzieć, przekazać Państwu, że w (…)   tego 

dokumentu było bardzo dużo informacji o naszym Lesznie, tak, że doskonała 

promocja naszego miasta. Jeżeli uda nam się to być może premiera polska tego 

filmu dokumentalnego odbędzie się w Lesznie. Warto też wspomnieć, że Od 15 do 

16 lutego w Bibliotece Ratuszowej wyłożona została księga kondolencyjna 

dedykowana śp. Janowi Olszewskiemu, Premierowi Polski w latach 1991-1992. 

Jeszcze raz dziękuję wszystkim, którzy podpisali się w księdze kondolencyjnej, 

która później zostanie przesłana do Kancelarii Premiera.  21 lutego ogłosiliśmy 

konkurs na projekt graficzny logo 100-lecia odzyskania przez Leszno 

Niepodległości, czy powrotu Leszna do macierzy. Projekty można przesyłać do 29 

marca br. Również 22 lutego ogłoszono wyniki 10 edycji Konkursu Pomysł na 

Biznes zorganizowanego przez Leszczyńskie Centrum Biznesu. W tym 

wydarzeniu reprezentował mnie Pan Wiceprezydent Adam Mytych. W tym samym 

dniu odbyła się konferencja prasowa wspólnie z Dyrektorem MOK Leszno 

Maciejem Mizgalskim, przedstawiliśmy gwiazdy  tegorocznych Dni Leszna. Warto 

też wspomnieć, te informacje znajdują się na stronach internetowych Miasta 

Leszna. Od 25 lutego Wydział Ochrony Środowiska Urzędu Miasta przyjmuje 

wnioski na dofinansowanie bardzo ważnych zadań związanych z ekologią. Otóż 

można składać wnioski  na Wymianę kotłów węglowych na gazowy, przyłączenie 

budynku do miejskiej sieci ciepłowniczej, zastosowanie kolektorów 

słonecznych, zastosowanie odnawialnych źródeł energii tj. instalacji 

fotowoltaicznych, usunięcie i unieszkodliwienie wyrobów budowlanych 

zawierających azbest, zakup i montaż systemu retencyjnego lub retencyjno – 

rozsączającego. Bardzo szeroki wachlarz dofinansowania. I uwaga, wnioski 
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można składać do 30 czerwca 2019 br.. zbierzemy później te informacje, bo 

ważna jest kwota, która będzie przedmiotem tam też być może pewnych zmian w 

budżecie. Czy będziemy dokładać do tego zadania, to też wynika jakby z moich 

wypowiedzi w trakcie prac nad  budżetem Miasta Leszna, ponieważ były wnioski 

składane o zwiększenie tej kwoty. No zobaczymy. No w każdym bądź razie 

mieszkańcy Leszna będą mogli składać takie wnioski. Zachęcam do kontaktu z 

Wydziałem Ochrony Środowiska. Jeżeli chodzi o informacje o przetargach 

organizowanych przez Miejski Zarząd Dróg i Inwestycji, czy też przetargach 

organizowanych przez inne jednostki, informacje o zbyciu nieruchomości, 

informacje o rynku pracy, jeżeli są jakieś pytania jestem do Państwa dyspozycji. I 

na koniec Wysoka Rado od dzisiaj, właściwie w dniu dzisiejszym od godz. 6.00 

rozpoczęła się kolejna akcja „Pączki do rączki”, organizowana przez 

wolontariuszy, a także przez Szkołę Podstawową nr 5, zaangażowało się bardzo 

dużo firm. Mam w rękach puszkę, mam nadzieję pączki są na Sali obrad, jeżeli 

ktoś z Państwa Radnych, a także z osób, które są dzisiaj na Sali będzie chciał się 

dołączyć do tej akcji to bardzo proszę, do puszki można wrzucać pieniążki dzisiaj 

do godz. 18.00 trwa akcja, po godz. 18.00, czy do godz. 18.00 nastąpi liczenie 

zebranych pieniążków, które będą przekazane dla trzech osób, które potrzebują 

pomocy. Zachęcam Państwa do przyłączenia się do naszej akcji. Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado dziękuję jeżeli są pytania jestem do pełnej 

dyspozycji. 

Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję Panu Prezydentowi. Czy do 

przedstawionej informacji mają Państwo uwagi, pytania? Proszę bardzo Pani 

Stefania Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak - Panie Prezydencie ja mam takie zapytanie, co prawda w 

wypowiedzi Pana Prezydenta nie był zabrany temat ten, ale pamiętam, że Pan 

Prezydent miał mieć spotkania, albo w styczniu, albo w lutym w Warszawie 

odnośnie pozyskania ziemi na basen, który mamy budować w przyszłości na ul. 

Kąkolewskiej. Ja mam pytanie. Jak daleko są posunięte te rozmowy? Bo taka była 

informacja, że Pan Prezydent ma spotkanie. I drugie takie, taka informacja, bardzo 

się cieszę. Jak weszłam tutaj na salę widzę, że jest skarbonka, że Pan Prezydent 

nadmienił, że jest taka akcja. Ja również apeluję do wszystkich tu obecnych, nie 
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tylko Radnych, aby dołączyli się do tej akcji. Widzę, że już tam pierwsze osoby 

wrzucają ja oczywiście też się do tego dołączam. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję. Panie Prezydencie? 

Pan Prezydent Borowiak - Tak. Odpowiadając na zapytanie Pani Radnej 

uprzejmie informuję, że odbyło się takie spotkanie nie w Warszawie, ale w 

Lesznie.  Do Leszna przyjechał Dyrektor KOWR-u. Przypomnę, że jest to nowa 

agencja. Kiedyś kontaktowaliśmy się z Agencją Nieruchomości Rolnych Skarbu 

Państwa, dzisiaj jest to KOWR. I rozmawiamy o kilku sprawach, jeżeli chodzi o 

tzw. podkowę antonińska, przepraszam za potoczne sformułowanie, oczywiście 

przedstawiliśmy szereg korespondencji, którą kierowaliśmy do Warszawy. Pan 

Dyrektor jest zainteresowany, aby nam pomóc. Chciałem też powiedzieć, że duży 

wkład wnosi Pan obecny na Sali Przewodniczący Solidarności leszczyńskiej Pan 

Karol Pabisiak, który pomógł nam zorganizować te spotkanie. Panie 

Przewodniczący  bardzo dziękuję, pilotujemy tą sprawę. Pan Przewodniczący też 

się bardzo mocno zaangażował. Mówiliśmy także o innych sprawach na terenie 

miasta Leszna. Jestem po rozmowie poniedziałkowej z Panem Dyrektorem Piętą, 

odpowiedzialnym jakby za gospodarkę nieruchomościami w imieniu Skarbu 

Państwa. No czekamy na odpowiedź. Czekamy na odpowiedź. Mówiliśmy o 

swoich planach, odbyła się także wizja lokalna tego terenu. Mówiliśmy, że Miasto 

chciałoby się rozwijać w tym kierunku, ale też wspominaliśmy, że KOWR mógłby 

też zarabiać na przyjętych miejscowych planach zagospodarowania 

przestrzennego. Otóż mamy w Gronowie możliwość zbywania już nieruchomości 

pod inwestycje mieszkaniowe. Tu Pan Dyrektor trochę się zdziwił ponieważ 

komunikowaliśmy to pisemnie, aby agencja mogła już rozpocząć zbywanie tej 

nieruchomości. No niestety nie otrzymaliśmy  na nasze pisma żadnej odpowiedzi. 

Tak, że Pan Dyrektor zainteresował się sprawą. Musimy poczekać. Ja jestem 

przekonany, że uda nam się załatwić bardzo ważną sprawę dla miasta Leszna, 

jeżeli chodzi o przejęcie tych terenów, które zgodnie z zapisami studium mają być 

zagospodarowane po pierwsze na część przestrzeni zielonej, a część właśnie na 

halę widowiskowo-sportową, czyli inwestycje publiczne. Dziękuję bardzo.  
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Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Panu Prezydentowi. Wysoka 
Rado wobec tego przechodzimy do realizacji punktu 4, w którym mamy 18 
projektów uchwał do przedyskutowania, ewentualnie do przyjęcia. Wierzę, że 
będą te uchwały przyjęte i tak w pierwszym punkcie mamy uchwałę zmieniającą 
Uchwałę nr V/53/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia 31 stycznia 2019 roku w 
sprawie ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 
samorządowych zakładów budżetowych na rok 2019 - DRUK Nr 72 – jest na 
piśmie i stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
Proszę Panią Alicję Wojciechowską, naczelnik Wydziału Budżetu, o 
przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 72. I genezę tego projektu. 
 
Pani Wojciechowska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo uchwała w 
sprawie ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 
samorządowych zakładów budżetowych dotyczy Miejskiego Zakładu Budynków 
Komunalnych w związku z tym, że planujemy zwiększyć dotację przedmiotową o 
kwotę 227 tys. zł na modernizację terenu przy ul. Narutowicza 34 i w związku z 
tym zmienia się stawka jednostkowa na 1m². dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję Pani Naczelnik. Informuję 
Wysoką radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 72 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko następujących komisji: 
 
− Komisji Rewizyjnej (projekt zaopiniowany jednomyślnie pozytywnie przez 6 

radnych obecnych na komisji), 

− Komisji Budżetowo-Finansowej (projekt zaopiniowany jednomyślnie przez 

aklamację w obecności 7 Radnych), 

− Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt uchwały zaopiniowano 

pozytywnie przez aklamację – w obecności 6 radnych ). 

 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Wobec tego 
proszę o przegłosowanie uchwały na DRUKU Nr 72. Kto z Państwa Radnych jest 
za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała została podjęta 18 głosami za, przy 2 
brakach głosu. Ale uchwała została podjęta. Dziękuję bardzo.  
 

UCHWAŁA NR VI/72/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 2 

 
18 głosami za, 
0 głosami przeciw, 

0 głosami wstrzymującymi się 
 

 
Pan Przewodniczący Malepszy - Kolejny projekt uchwały w punkcie 2 mamy 
uchwałę budżetową Miasta Leszna na rok 2019 – DRUK Nr 73 - jest na piśmie i 
stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu , po Autopoprawkach, które 
zostały przedstawione w II wersji, tzn. ten projekt uchwały został przedstawiony w 
II wersji po autopoprawkach. Proszę wobec tego Panią Alicję Wojciechowską, 
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Panią Naczelnik Wydziału Budżetu, o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU 
Nr 73 wraz z Autopoprawkami. 
 
Pani Wojciechowska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo zmiany w 
budżecie polegają na zwiększeniu po stronie dochodów i wydatków o kwotę 550 
428,75 zł. Po stronie dochodów zwiększamy z tytułu wpłaty nadwyżki  środków 
obrotowych za 2018 rok przez Miejski Zakład Budynków Komunalnych. Jest to 
kwota 227 858,75 zł i środki przeznaczamy dla Miejskiego Zakładu Budynków na 
dotację przedmiotową, to ma to związek z poprzednią uchwałą.  Zwiększamy 
również dochody o 312 570 zł z tytułu zwrotu partycypacji z rozwiązanych umów 
przez Miasto Leszno z Gminnym Towarzystwem Budownictwa Społecznego, a 
środki przeznaczamy na budowę drogi dojazdowej do tych budynków. O 10 tys. 
zwiększamy z tytułu wynajmu pomieszczeń przez Zespół Szkół nr 2, a środki 
przeznaczamy na wydatki bieżące tej szkoły. po stronie wydatków zwiększamy 
jeszcze o kwotę 54 870, 68 zł. Są to środki przeznaczone na realizację dwóch 
projektów unijnych, realizowane przez SP nr 12 i Zespół Szkół nr 4. 10 tys. 
wyodrębniamy z wydatków bieżących Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie dla 
organizacji pożytku publicznego. 23 tys. też z wydatków bieżących wyodrębniamy 
na zakup mebli dla III Liceum Ogólnokształcącego i 35 tys. zwiększamy na dotacje 
dla MOSiR-u na budowę przyłącza gazowego do nagrzewnicy w związku z 
zadaszeniem lodowiska. Pozostałe zmiany mają charakter porządkujący budżet, 
m.in. w zakresie odpłatnej pomocy prawnej i stypendiów doktoranckich. 
Autopoprawki natomiast polegają na przeniesieniu kwoty 100 tys. zł w ramach 
zadania przebudowy drogi krajowej nr 12. Z wydatków kwalifikowanych 
przenosimy na niekwalifikowane w celu umieszczenia oznakowania, żeby 
wyprowadzić tranzyt z DK 12 na czas jej przebudowy. Jak również zwiększamy 
łączne nakłady finansowe na zadaniu przebudowa ul. Osieckiej o kwotę 934 989 
zł, ale tą kwotę planujemy w roku 2020 tak, że nie ma to wpływu na bieżący 
budżet. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję Pani Naczelnik. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 73 bez Autopoprawek posiada 
pozytywną opinię -stanowisko komisji: 
 
− Komisji Rewizyjnej (projekt zaopiniowany pozytywnie, 6 Radnych za), 

− Komisji Budżetowo-Finansowej (5 Radnych za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały, 2 osoby wstrzymały się od głosu), 

− Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany pozytywnie 

przez aklamację, 6 Radnych za), 

− Komisji Spraw Społecznych (7 Radnych za), 

− Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (za 6 Radnych, jednogłośnie). 

Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Proszę bardzo Pani 
Radna Adriana Machowiak. 
 
Pani Radna Machowiak - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, szanowna 
Rado w związku z pogłoskami i pytaniami mieszkańców, obawami mam jedno 
pytanie. czy prawdą jest w związku z zadaszeniem lodowiska zmniejszy się jego 
powierzchnia? 
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Pan Prezydent Borowiak - Nie. Nic mi nie wiadomo, ale jeden dobry plus… nie 
wiem. To są jakieś plotki? Czy opinie? Czy uwagi? Tak mówią na mieście! Oj dużo 
osób mówi wiele rzeczy. Jedno jest ważne, że zadaszenie, które zostanie 
wykonane spowoduje, że mieszkańcy Leszna będą w komfortowych warunkach 
mogli użytkować to lodowisko, zwłaszcza przy zmiennych warunkach 
atmosferycznych. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Pan Prezydent wywołuje Dyrektora Kryjoma do 
odpowiedzi. 
 
Pan Kryjom - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, szanowni Państwo 
Radni też nie wiem skąd takie pogłoski o zmniejszaniu tafli lodowiska. Ja z 
technicznego punktu widzenia mogę tylko dodać, że będziemy  mieli dwie drobne 
przeróbki bandy w związku z zadaszeniem lodowiska, powstaniem hali 
pneumatycznej. Powstaną dwa dodatkowe wyjścia z tafli. Jest to wymóg związany 
z przepisami przeciwpożarowymi. Chodzi dokładnie o ewakuację i powstaną dwie 
dodatkowe furtki 
W bandzie więc być może tutaj powstało jakieś przekłamanie na tym etapie. 
Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Pani Radna kontenta?  
 
Pani Radna Mroczkowska - Panie Prezydencie ja natomiast mam pytanie też do 
tego projektu uchwały przy tym budżecie. Ja mam tylko jedno pytanie też to są 
uwagi mieszkańców. Czy my musieliśmy tą inwestycję rozpocząć w miesiącu 
lutym? To zadaszenie. Czy myśmy nie mogli zaczekać do zakończenia sezonu, 
żeby jeszcze mieszkańcy Leszna skorzystali z lodowiska w Lesznie? Ja się po 
prostu pytam i czekam na odpowiedź Pana Prezydenta. Dziękuję. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Nie wiem jak skomentować wypowiedź Pani Radnej. 
Otóż nie. Dzisiaj warunki atmosferyczne są takie, że .. no nie dzisiaj, ale też 
odbyła się procedura przetargowa. Gdyby Pani wnikliwie analizowała wybór 
wykonawcy i całą procedurę jak trudno nam było znaleźć wykonawcę, bo 
postępowanie to jakby się przedłużało. Została podpisana umowa i musimy to 
zrealizować zgodnie z podpisaną umową. Można polemizować, czy lodowisko 
mogło funkcjonować o tydzień dłużej, czy o dwa tygodnie dłużej. Po prostu 
chcemy zakończyć tą inwestycję jak najszybciej tak, żeby przygotować się do 
nowego sezonu. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Proszę Panią w związku z 
tym, żeby zachować tryb debatowania nad projektami uchwał, ponieważ 
autopoprawki nie były w formie pisemnej przedstawionej Radnym, Wysokiej 
Radzie, proszę Panią Naczelnik Panią Alicję Wojciechowską, która przedstawiła 
nam te autopoprawki, myślę, że zostały one w pamięci i proszę o wywołanie 
kolejnych po to, żebym mógł kolejno nad każdą z tych autopoprawek zarządzić 
głosowanie. Propozycja jest, abyśmy głosowali wszystkie autopoprawki. Zgoda? 
Zostały w pamięci te autopoprawki przedstawione przez Panią Naczelnik? 
Dziękuję. Wobec tego kto z Państwa Radnych jest za tym, abyśmy te 
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autopoprawki wprowadzili do projektu uchwały na DRUKU Nr 73 proszę o 
podniesienie ręki. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Informuję Wysoką Radę, że autopoprawki wprowadziliśmy 20 głosami za, przy 0 
głosów sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących się. Wobec tego przystępujemy do 
głosowania całego projektu uchwały na DRUKU Nr 73 II wersja po 
autopoprawkach. Kto z Pań i Panów Radnych jest za tym, abyśmy przyjęli projekt 
uchwały na DRUKU Nr 73 wraz z autopoprawkami w wersji II. Proszę o.. kto jest 
za? Kto się wstrzymał? Kto był przeciw? Dziękuję. Informuję Wysoką Radę, że 
uchwała została podjęta 20 głosami za, (…) i 0 głosów sprzeciwu. 
 

UCHWAŁA NR VI/73/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 3 

20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
  
Pan Przewodniczący Malepszy - Przystępujemy do debaty nad kolejną uchwałą 
przedstawioną na DRUKU 74 II wersja dotyczy   Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Leszna na lata 2019-2048. Proszę ponownie Panią Alicję Wojciechowską, 
Naczelnik Wydziału Budżetu, o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 74 
wraz z II wersją – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
 
Pani Wojciechowska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo w związku z 
tym, że zwiększył się budżet, zwiększyły się kwoty Wieloletniej Prognozy 
Finansowej zarówno po stronie wydatków jak i dochodów. Dokonujemy również 
zmian limitów wydatków w przedsięwzięciach oraz wprowadzamy nowe. 
Zwiększamy wydatki na zadaniach unijnych realizowanych w szkołach „Dobra 
praktyka zawodowa kluczem do sukcesu młodego specjalisty” oraz „Tajemnice i 
cuda przyrody”. Zmniejszamy natomiast na zadaniu „Przeciwdziałanie wykluczeniu 
cyfrowemu A - Inclusion” miasta Leszna. Wprowadzamy nowe zadanie 
„Modernizacja lodowiska, budowa zadaszenia” ponieważ zadanie to było w roku 
2018. W tym roku zwiększamy 35 tys., jest kontynuacja zadania i była 
konieczność wprowadzenia do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Jeżeli chodzi o 
autopoprawki, które są uwzględnione w II wersji wprowadzamy nowe zadanie 
„Student  plus”. Tzn. jest to zadanie, które mamy już w budżecie jako zadanie 
jednoroczne, natomiast w związku z tym, że rok akademicki nie jest rokiem 
budżetowym na dwa lata to się rozkłada i wprowadzamy tą kwotę również w roku 
2020. Zwiększamy w roku 2020 to co przy zmianach w budżecie mówiłam, 
nakłady finansowe na zadanie „Przebudowa ul. Osieckiej” o kwotę 934 989 zł. 
Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Naczelnik. Informuję 
Wysoką Radę, że  projekt uchwały na DRUKU Nr 74 bez Autopoprawek posiada 
pozytywną opinię-stanowisko komisji: 
 
− Komisji Rewizyjnej (projekt uchwały zaopiniowany pozytywnie, 6 radnych za), 

− Komisji Budżetowo-Finansowej (7 Radnych za), 
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− Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (zaopiniowano pozytywnie, 6 

Radnych za), 

− Komisji Spraw Społecznych (projekt uchwały zaopiniowany pozytywnie, 7 

Radnych za), 

− Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (projekt uchwały zaopiniowany pozytywnie 

przez aklamację, 6 Radnych za). 

Otwieram w związku z tym listę zgłoszeń do dyskusji. Nie widzę w związku z tym 
proszę o głosowanie nad projektem uchwały na DRUKU Nr 74… Przepraszam. 
Proszę najpierw głosujemy nad autopoprawkami, które przedstawiła Pani 
Naczelnik Wydziału Budżetu. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem 
autopoprawek do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2019-2048? Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego 
przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Nie widzę. Informuję Wysoką 
Radę, że autopoprawki do projektu uchwały na DRUKU Nr 74 wersja II zostały 
przez Wysoką Radę podjęte. W związku z tym przystępujemy do głosowania nad 
całością projektu uchwały na DRUKU Nr 74 wraz II wersja z autopoprawkami. Kto 
z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Nie widzę. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały został podjęty 
19 głosami za, przy braku 1 głosu. Dziękuję bardzo. 
 

UCHWAŁA NR VI/74/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 4 

 
19 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - W takim razie już w podpunkcie 4 sprostowanie 
błędu pisarskiego w uchwale Rady Miejskiej Leszna Nr IV/29/2018 z dnia 28 
grudnia 2018 roku w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z 
upływem roku budżetowego 2018 oraz określenia ostatecznego terminu 
dokonania tych wydatków – DRUK Nr 75 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 
5 do niniejszego protokołu. Ponownie proszę Panią Alicję Wojciechowską, 
Naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 75. 
 
Pani Wojciechowska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo w związku z 
pismem Regionalnej Izby Obrachunkowej o wszczęciu postępowania w sprawie 
uchwały o wydatkach niewygasających. Jesteśmy zobowiązani dokonać 
stosownej zmiany. Dotyczy to załącznika nr 1 tej uchwały, gdzie wymienione są 
poszczególne zadania inwestycyjne. Chodzi tutaj o dwa zadania w wykazie 
wydatków niewygasających mam  nazwę zadanie „Budowa drogi powiatowej 
łączącej drogę S5 z węzłem Święciechowa”. Natomiast w budżecie, gdzie nazwa 
musi być identyczna jak w budżecie mamy „Budowa nowej drogi”. Tak, że tu drogi 
powiatowej, a nowej drogi jest różnica i w drugim zadaniu w niewygasających 
wydatkach mamy „Modernizacja i rozbudowa placu zabaw przy Przedszkolu 
Miejskim nr 6” natomiast w budżecie jest „Modernizacja placu zabaw przy 
Przedszkolu Miejskim nr 6”. I dotyczy to tych dwóch zadań i korekty tego 
załącznika. Dziękuję. 
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Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Naczelnik. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 75 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko komisji: 
 
− Komisji Rewizyjnej (6 osób za pozytywnym zaopiniowaniem, jednogłośnie), 

− Komisji Budżetowo-Finansowej (7 osób za pozytywnym zaopiniowaniem, 

jednogłośnie). 

Otwieram wobec tego dyskusję nad projektem uchwały na DRUKU Nr 75. Kto z 
Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę wobec tego proszę o 
przegłosowanie uchwały na DRUKU Nr 75. Kto z Państwa Radnych jest za? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Informuję Wysoką Radę, że projekt 
uchwały na DRUKU Nr 75 został przyjęty jednomyślnie przy 20 głosach za, 0 
głosów sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących się. 

 
UCHWAŁA NR VI/75/2019 

JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 5 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 

 
Pan Przewodniczący Malepszy - W podpunkcie 5 puntu 4 mamy projekt uchwały 
na druku IV/32/2018 Rady Miejskiej Leszna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 
zmiany uchwały nr XI/121/2015 Rady Miejskiej Leszna z dnia 15 września 2015 r. 
w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
znajdujących się na terenie miasta Leszna  DRUK Nr 76 wersja II – jest na 
piśmie i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. Proszę Macieja 
Urbana, Miejskiego Konserwatora Zabytków o przedstawienie II wersji projektu 
uchwały na DRUKU Nr 76. 
 
Pan Urban - Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, Panie 
Prezydencie ja chciałem na wstępie bardzo przeprosić Państwa za tą pomyłkę. To 
pewnie wynikała dlatego, że tutaj Biuro Konserwatora Zabytków w ostatnim czasie 
też pracowało w mniejszym składzie. Ja przy tej okazji chciałem się z Państwem 
przywitać, przedstawić, bo większości z Państwa nie znam, a to jest pierwsza 
okazja kiedy z państwem się widzę na sesjach Rady Miejskiej. Wróciłem do pracy 
po dłuższej nieobecności, tak, że jeszcze raz bardzo przepraszam. Szanowni 
Państwo przedmiotem niniejszej uchwały  jest sprostowanie oczywistej omyłki 
pisarskiej polegającej na błędnym podaniu w tytule uchwały nr IV/32/2018 Rady 
Miejskiej Leszna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr 
XI/121/2015 Rady Miejskiej Leszna z dnia 10 września 2015 r. w sprawie 
określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
znajdujących się na terenie miasta Leszna. W tytule niniejszej uchwały wpisano 
omyłkowo uchwała z dnia 15 września 2015 roku natomiast powinno być z dnia 10 
września 2015 roku. Jest to II wersja po zmianach  tutaj takich prawnych w 
pierwszej wersji był dodatkowy jeden punkt, który w zasadzie wykreślono. Punkt, 
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który mówił, że pozostałe zapisy uchwały nr IV/32/2019 pozostają bez zmian. Nic 
poza tym się nie zmienia. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Panu Maciejowi Urbanowi 
Miejskiemu Konserwatorowi Zabytków. Informuję Wysoką Radę, że projekt 
uchwały na DRUKU Nr 76 posiada pozytywną opinię-stanowisko komisji: 
 
− Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (6 Radnych za, jednogłośnie). 

 
Otwieram wobec tego listę zgłoszeń do dyskusji. Kto z Państwa chciałby zabrać 
głos? Nie widzę wobec tego proszę o przegłosowanie projektu  uchwały na 
DRUKU Nr 76. Kto z Państwa Radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na 
DRUKU Nr 76 został zaopiniowany jednomyślnie  za przez 20 Radnych. Dziękuję 
bardzo.  

UCHWAŁA NR VI/76/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 6 

 
 

20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przystępujemy do realizacji podpunktu 6, w 
którym jest projekt uchwały w sprawie  deklaracji zabezpieczenia w budżecie 
Miasta Leszna na rok 2019 środków finansowych przeznaczonych na realizację 
projektu przedłożonego do współfinansowania ze środków Funduszu Rozwoju 
Kultury Fizycznej w ramach „Programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-
rekreacyjnej o charakterze wielopokoleniowej – Otwarte Strefy Aktywności (OSA) 
EDYCJA 2019” – DRUK Nr  77 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu. Proszę Panią Małgorzatę Łakomy, kierownik Biura 
Projektów Współfinansowanych o przedstawienie projektu uchwały i jego genezę. 
 
Pani Łakomy - Szanowni Państwo Miasto Leszno zamierza 1 marca czyli jutro 
złożyć wniosek do Ministerstwa Sportu i Turystyki o dofinansowanie rozwoju 
kultury fizycznej budowy otwartych stref aktywności w Lesznie. Planujemy złożyć 
do dofinansowania 5 zadań inwestycyjnych, takich samych jak w zeszłym roku. 
Czyli w wariancie podstawowym tzn. wykonanie siłowni plenerowej i strefy relaksu, 
które zamierzamy zrobić przy placu zabaw przy ul. Łowieckiej, Barbary 
Jeziorkowskiej, przy ul. Grzybowej też przy placu zabaw i w rejonie al. Jana Pawła 
II i ul. por. Leona Włodarczaka w parku oraz dwie inwestycje w wariancie 
rozszerzonym, tj. siłownia plenerowa, strefa relaksu i plac zabaw o charakterze 
sprawnościowym. I tutaj planujemy dwie lokalizacje przy ul. Francuskiej oraz przy 
ul. 1 Maja i Henrykowskiej. Na etapie aplikowania o dofinansowanie możemy 
posłużyć się uchwałą deklaracyjną, że w przypadku gdy uzyskamy 
dofinansowanie Rada Miejska wprowadzi takie zadanie do budżetu. Dziękuję. 
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Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Pani Małgorzacie Łakomy za 
przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 77. Informuję Wysoką Radę, że 
ten projekt uchwały posiada  pozytywną opinię-stanowisko komisji: 
 
− Komisji Budżetowo-Finansowej (7 Radnych za, jednogłośnie), 

− Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (6 Radnych za, jednogłośnie). 

W związku z tym otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad tym projektem. Nie 
widzę. Wobec tego przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały 
przedstawionej na DRUKU Nr 77. Kto jest za tym projektem? Kto się wstrzymał? 
Kto jest przeciw? Dziękuję. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na 
DRUKU Nr 77 został przyjęty jednogłośnie jednomyślnie przez 20 Radnych 
obecnych na dzisiejszej sesji 

 
UCHWAŁA NR VI/77/2019 

JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 7 
Uchwała została podjęta: 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przystępujemy do podpunktu 7 na którym 
mamy uchwałę w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego finansowania opieki 
hospicyjnej – DRUK Nr 78 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu. Proszę Panią Kamilę Nowaczyk Zastępcę Dyrektora 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie o przedstawienie projektu uchwały na 
DRUKU Nr 78. 
 
Pani Nowaczyk - Szanowni Państwo na jednej z ostatnich Komisji Spraw 
Społecznych została przedstawiona sytuacja osób chorych długoterminowo i 
przewlekle. Hospicja w Lesznie funkcjonują dwa domowe, z tym, że tylko jedno z 
tych hospicjów jest dofinansowane z Narodowego Funduszu Zdrowia w kwocie 
500 tys. i może objąć 25 osób swoją opieką. Aby opieka dla osób długotrwale , 
ciężko i terminalnie chorych była odpowiednia dla nich powinny funkcjonować trzy 
jak gdyby składniki opieki hospicjum domowe, hospicjum stacjonarne i 
ambulatoryjna opieka paliatywna ma postać poradni. I wspólnie Państwo razem z 
Panem Prezydentem na tej Komisji postanowiliście, że wystąpicie z apelem do 
NFZ o finansowanie opieki hospicyjnej i paliatywnej na poziomie odpowiednim dla 
zabezpieczenia opieki osobom chorym i ich rodzinom. Pan Prezydent natomiast 
przekaże Państwa opinie i apel do NFZ, Ministerstwa Zdrowia i 
Parlamentarzystów Okręgu Kalisko-Leszczyńskiego. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Dyrektor. Informuję 
Wysoką radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 78 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko komisji: 
 
− Komisji Spraw Społecznych (7 radni za, aklamacja). 
 
Otwieram wobec tego  listę zgłoszeń do dyskusji nad tym projektem. Proszę 
bardzo Pani Radna Stefania Ratajczak. 
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Pani Radna Ratajczak - Ja mam tutaj taką prośbę i właściwie apel do wszystkich 
mieszkańców Leszna, ponieważ na mojej Komisji został zaproszony Pan dr ze 
Stowarzyszenia Kolory i powiem Państwu, bo wielu mieszkańców Leszna o tym 
nie wie, że to Stowarzyszenie działa społecznie. Jak tutaj wspomniała Pani 
Dyrektor oni nie otrzymali żadnego dofinansowania NFZ. Oni się utrzymują proszę 
Państwa, właściwie świadczą pomoc ludziom bardzo chorym, którzy koło siebie 
nic nie mogą zrobić, tylko i wyłącznie ze składek mieszkańców Leszna. Bardzo 
gorąco apeluję, aby te osoby, które jeszcze nie zdecydowały gdzie przeznaczyć 
1%, proszę o przekazanie tego 1%, i tutaj również zwracam się do naszych 
leszczyńskich zakładów, bo z informacji otrzymanych od Pana doktora na naszej 
Komisji, otrzymuje dotacje z kilku zakładów nie tylko Leszna i to powoduje, że oni 
udzielają pomocy tylko kilkunastu osobom, a zapotrzebowanie jest przynajmniej 
na 100 osób. Dlatego bardzo proszę zwracam się do zakładów, do Fabryki Pomp, 
do każdej innej firmy, która mogłaby przeznaczyć jakąś drobną kwotę, bo to są 
pieniądze przeznaczone dla ludzi bardzo ciężko chorych. I jeszcze jedna bardzo 
ważna informacja, osobom, którym się udziela pomocy te osoby nie płacą nic. To 
wszystko jest właśnie, że społecznie. Bardzo proszę, jeszcze raz apeluję i 
dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Pani Barbara Mroczkowska. 
 
Pani Radna Mroczkowska- Ja ze swej strony chciałam bardzo serdecznie 
podziękować Przewodniczącej Komisji Społecznej, że zwołała tą Komisję, bo było 
to tak na prośbę kilku nas osób. Mieliśmy okazję wysłuchać dwóch lekarzy. To 
było na tej naszej Komisji, gdzie wszyscy usłyszeliśmy, że brak jest opieki 
hospicyjnej dla naszych mieszkańców. Społeczeństwo się starzeje, mamy jedno to 
hospicjum Kolory, drugie hospicjum Pani doktor to jest  Onkomed i myślę, że my 
jako Radni w tej kadencji powinniśmy wszyscy wspólnie popracować nad tym, 
żeby w Lesznie mogło powstać hospicjum stacjonarne. Mamy na to 5 lat i myślę, 
że trzeba by od tego zacząć, żeby była to taka inicjatywa nas Radnych i myślę, że 
dla każdego jest to ważne i zwłaszcza, że wpisuje się to w strategię senioralną, 
którą przygotowaliśmy 4 lata temu dla seniorów leszczyńskich. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Proszę bardzo ad vocem Pani 
Radna Stefania Ratajczak.  
 
Pani Stefania Ratajczak - To jak wspomniał Pan Przewodniczący na pewno w 
najbliższym czasie będzie Komisja Spraw Społecznych w Szpitalu, spotkanie z 
Panem Dyr. Szpitala i myślę, że tam wszyscy Radni podejmą temat, aby powstał 
ten oddział właśnie w Szpitalu dla osób starszych. Tak, że ad vocem krótka uwaga 
(…) . Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Już skończyliśmy dyskusję. 
Tak? W głosie Pan Prezydent Łukasz Borowiak. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado jedno sprostowanie do moich przedmówców. Miasto Leszno wspiera ze 
swojego budżetu te Stowarzyszenie i wspierać będzie. Przypomnę, że 
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rozpoczynamy budowę bardzo ważnego zadania skierowanego dla seniorów, 
Leszczyńskie Centrum Usług Senioralnych. To jest bardzo ważna inwestycja, 
koszt tom prawie 5 mln zł chciałbym, aby oprócz tego projektu twardego, o którym 
wspomniałem, będzie realizowany także projekt miękki i Stowarzyszenie Kolory 
jest  partnerem dla nas i tam kwoty będą o wiele, wiele większe i na pewno 
pozwolą na dobre funkcjonowanie. W dniu jutrzejszym odbędzie się spotkanie 
konwentu Wójtów, Burmistrzów i Prezydenta Miasta Leszna. Tak jak obiecałem na 
tej komisji przedstawiciele Stowarzyszenia przyjdą i przedstawią swoją sytuację. 
Przedstawią także działalność podstawową swojej organizacji pozarządowej. 
Myślę, że Wójtowie, Burmistrzowie, a także Starosta Leszczyński wyciągną także 
wnioski ponieważ te Stowarzyszenie nie tylko opiekuje się mieszkańcami Leszna, 
chociaż zdecydowana jest to większość, ale także mieszkańcami, którzy 
mieszkają na terenie Powiatu Leszczyńskiego. Tak, że kontynuujemy pomoc dla 
tej organizacji. A jeżeli chodzi o hospicjum prowadziliśmy korespondencję i ze 
Szpitalem i z Urzędem Marszałkowskim. Mam nadzieję, że tylko dobre chęci 
pozwolą na to, żeby stworzyć odpowiednią przestrzeń w Wojewódzkim Szpitalu 
Zespolonym. Problem jest inny, problem jest taki jak jest zapisane w projekcie tej 
uchwały  małe dofinansowanie NFZ i to jest największa bolączka tego typu usług. 
Mam nadzieję, że Parlamentarzyści i inne instytucje, które otrzymają stanowisko 
Rady, no, wyciągną jakiekolwiek wnioski, choć będzie to bardzo trudne, ale robimy 
co w naszej mocy. Dziękuję Panie Przewodniczący. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję. Rozumiem, że w trybie ad 
vocem. Tak? Pan Radny Jacek Adamczak. 
 
Pan Radny Adamczak - Ja tylko w uzupełnieniu do tematu poruszanego. Chodzi 
o Szpital, a hospicjum. Konkretnie raczej w Szpitalu nie będzie chodziło o 
stworzenie hospicjum stacjonarnego, bo to jest zupełnie inna sprawa. Natomiast w 
Szpitalu ewentualnie byśmy pomyśleli o stworzeniu oddziału leczenia 
paliatywnego, w którym mieściłoby się leczenie nowotworowe w stanach, 
powiedzmy, już krańcowych, ale też obejmujące starszych ludzi po leczeniu w 
innych oddziałach. Chodzi o ludzi po udarach, po urazach, m.in. po złamaniach. 
Tylko tak gwoli wyjaśnienia. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Panu Radnemu. Rozumiem, że 
możemy przystąpić do głosowania nad projektem uchwały na DRUKU Nr 78. Kto 
z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała została podjęta 
20 głosami za, przy 0 głosów sprzeciwu i 0 głosów wstrzymujących się. 
 

UCHWAŁA NR VI/78/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 8 

 
 
Uchwała została podjęta: 

 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
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Pan Przewodniczący Malepszy - Przystępujemy do debatowania nad kolejnym 
projektem uchwały już na DRUKU Nr 79. Ten projekt uchwały dotyczy  
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 
ulic: Prochownia, gen. Jarosława Dąbrowskiego i al.  21 Października w Lesznie – 
DRUK Nr  79 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu. I proszę Pana Macieja Kubiaka, Naczelnika Wydziału Architektury, 
Planowania Przestrzennego i Budownictwa o przedstawienie projektu uchwały, 
również jej idei.  
 
Pan Kubiak - Wysoka Rado, szanowni państwo dziękuję. Ta niewielka, w sensie 
obszarowym, zmiana planu obowiązującego  dla tej części miasta do 2012 roku to 
jest rejon ul. Prochownia i gen. Jarosława Dąbrowskiego ma być sporządzona na 
wniosek przedsiębiorcy, który swoją działalnością już chyba wpisał się w krajobraz 
tej części miasta. To jest działalność gastronomiczna, funkcjonująca w tej chwili w 
takiej formule food-truck-owej i deklaracja przedsiębiorcy występująca, że po 
zmianie planu będzie szansa na bardziej taką godną zabudowę, trwałą, 
odpowiednią do Starówki. Stąd ta zmiana proszę Państwa, a pewien większy 
obszar opracowania, nie tylko dotyczącej tej jednej działki wynika z potrzeby 
uchwycenia kontekstu przestrzennego. Tego istniejącego, który rzutuje i będzie 
rzutować na ustalenia urbanistyczne w ramach tej konkretnej uchwały. Dziękuję. 
 
An Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Panu Naczelnikowi. Informuję Wysoką 
Radę, że projekt uchwały na DRUKU 79  posiada pozytywną opinię-stanowisko 
komisji: 
 
− Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej ( pozytywnie przez aklamację, w 

obecności 6 radnych ). 
Otwieram wobec tego dyskusję nad projektem uchwały. Proszę bardzo. Zamykam 
listę zgłoszeń. Pani Hanna Kotomska. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo chciałam 
zapytać, czy już coś bliższego wiemy o jakich zamierzeniach architektonicznych, 
co tam ma powstać na tym skwerze? Bo powiem szczerze, że trudno mi sobie 
wyobrazić co by to miało być. Czy to będzie tylko kwestia zabudowania tego 
skweru? Czy to będzie również połączone z modernizacją jakąś tego budynku po 
dyskotece? Czy już mamy jakieś informacje na ten temat? 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Proszę bardzo Pan Naczelnik Maciej Kubiak. 
 
Pan Kubiak - Dziękuję. Wpłynęła do Prezydenta Miasta Leszna bardzo wstępna 
wizja zagospodarowania. Chodzi o zabudowę, która wymaga już pozwolenia na 
budowę. Ta zabudowa będzie wykraczać poza linię zabudowy wyznaczoną 
właśnie obowiązującym planem stąd konieczność przesunięcia tej linii. To jest taki 
pierwszy punkt. Druga sprawa to jest to są obiekty tzw. tymczasowe. W 
nomenklaturze prawa budowlanego obiekt tymczasowy to np. zabudowa o 
charakterze kontenerowym, albo taka, która nie posiada fundamentów. Więc 
bardziej chodzi o aranżację tego skweru, bardziej chodzi o aranżację tego placu, 
tej przestrzeni, to jest właściwie taka przestrzeń publiczna. Jako mieszkańcy, 
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użytkownicy możemy przemieszczać się tamtędy i w dalszym ciągu tak powinno 
pozostać. Nie wykluczone, że w przyszłości coś pozytywnego również w związku z 
tą zmianą planu wydarzy się w obiekcie, czy na terenie danej dyskoteki DEMON. 
 
An Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W takim razie możemy 
przystąpić do głosowania nad projektem uchwały na DRUKU Nr 79. Proszę 
Państwa Radnych o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Dziękuję. Informuję Wysoką Radę, 
że projekt uchwały na DRUKU Nr 79 został podjęty przez Wysoką Radę 
jednomyślnie 20 głosami za. 
 

UCHWAŁA NR  VI/79/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 9 

Uchwała została podjęta: 
 

20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - W podpunkcie 9 mamy projekt uchwały 
dotyczący też planowania przestrzennego i dotyczy przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: 
Henrykowskiej i Dożynkowej w Lesznie – DRUK Nr 80 – jest na piśmie i stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. I ponownie  proszę Pana Macieja 
Kubiaka, Naczelnika Wydziału Architektury, Planowania Przestrzennego i 
Budownictwa 
o przedstawienie idei tego projektu. 
 
Pani Kubiak - Wysoka Rado, szanowni Państwo tak jak przed chwilą mówiłem o 
zaledwie hektarowej  zmianie, teraz mamy 76 ha terenów przeznaczonych pod 
rozwój studium uwarunkowań kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Leszna. Czyli w polityce miejskiej, w miejskiej polityce przestrzennej. Jaka funkcja 
przede wszystkim na tym terenie, który de facto będzie  rozwinięciem dzielnicy 
Zaborowo w kierunku północno-zachodnim. Przede wszystkim zabudowa 
mieszkaniowa rzecz jasna, jednorodzinna jako funkcja dominująca, zabudowa 
wielorodzinna uzupełniająca tą funkcję oraz wszystko to co stanowić będzie o 
funkcjonalności tego przyszłego osiedla. Usługi, ciągi komunikacyjne, zieleń. Taka 
jest idea proszę Państwa i w imieniu Pana Prezydenta mam zaszczyt zwrócić się 
do Państwa o wyrażenie zgody na opracowanie planu dla tego terenu.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję Panu Naczelnikowi. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 80  posiada pozytywną opinię 
jednogłośną  Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (zaopiniowano 
pozytywnie, jednogłośnie, 5 Radnych za). 
 
Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU Nr 
80.  
Proszę bardzo Pan Radny Kazimierz Jęcz. 
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Pan Radny Jęcz - Panie Przewodniczący, Panie Naczelniku ja mam takie pytanie. 
to bardzo świetna sprawa ze sporządzeniem tego planu, obejmującą obszar 
pomiędzy ul. Henrykowską, Dożynkową. Ale takie moje zasadnicze pytanie. 
poprzedniej kadencji, o ile pamiętam, była przedstawiona koncepcja 
zagospodarowania tego terenu, pod szyldem, nie wiem, Leszno może, to już XXII 
wiek. Ponieważ 22 tys. tam przewiduje się nowych mieszkańców, zamieszkania i 
teraz czy rzeczywiście ta koncepcja będzie wykorzystana przy sporządzeniu tego 
planu? Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Pan Naczelnik Kubiak. 
 
Pan Kubiak - Dziękuję. Tak. Pan Radny wie, że nasze działania mają charakter 
zawsze wieloletni. Przygotowujemy się do zagospodarowania w sposób rzetelny i 
ta koncepcja dała również odpowiedź jak przygotować miejską politykę 
przestrzenną. Czyli tak jak w ubiegłym roku Państwo Radni zechcieli przyjąć 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Leszna to z 
pełną świadomością, że w tym pierwszym etapie mówimy o terenie w rejonie ul. 
Dożynkowej i Henrykowskiej. Stąd te 75 ha dzisiaj i to jest kontynuacja i 
konsekwencja działań sprzed wielu lat. Jeszcze warte podkreślenia jest to, że ta 
uchwała dotyczy przede wszystkim gruntów miejskich więc samorząd Miasta, 
Miasto Leszno, naprawdę może tutaj do miejskiej kasy no spory wkład dzięki tej 
uchwale włożyć. Oczywiście ze sprzedaży w przyszłości działek budowlanych.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Pan Prezydent. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado 
rzeczywiście to jest historyczny moment jeżeli chodzi o rozwój naszego miasta. 
Nie ulega wątpliwości, że to jest też moment, abyśmy mogli też powiedzieć, taki 
delikatny rys historyczny, bo rzeczywiście Prezydent Tomasz Malepszy , przejął 
za tak zwane grosze, że tak powiem, teren, który należał do Skarbu Państwa. 
Dzisiaj ta przestrzeń, która być może za 2 lata zostanie uruchomiona poprzez 
zbywanie będzie zagospodarowana. Dzisiaj mamy salę gimnastyczną, mamy 
szkołę i za chwileczkę powstanie, w cudzysłowiu oczywiście, nowe osiedle 
mieszkaniowe. I z tego miejsca, ja jako Prezydent Miasta Leszna, kiedy czytam 
uzasadnienie i kiedy przygotowaliśmy projekt o przystąpieniu do miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego mogę tylko powiedzieć, dziękuję za 
bardzo dobre i rozsądne decyzje. Dzisiaj, jak wiecie doskonale szanowni Państwo, 
nie jest tak łatwo przejąć tereny Skarbu Państwa. Walczymy z KOWREM, aby 
przejąć tą podkowę antonińską, a tu jednak dzięki determinacji i dzięki rozmowom 
udało się przejąć tereny, które zaowocują nowym osiedlem mieszkaniowym w tej 
części miasta. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Panu Prezydentowi za głos. A ja mam 
w takim kontekście tego projektu dwa pytania. Pan Naczelnik pamięta, należał 
Pan zresztą do orędowników tego opracowania właściwie w formie koncepcji 
zagospodarowania przestrzennego tego terenu, również tego, ale trochę nawet 
tego, który sięga w tej chwili obwodnicy Leszna w postaci drogi krajowej nr 5, czy 
ten materiał może być wykorzystany? Bo on ma już trochę, odleżał się, ale  tutaj 
pamięta Pan ciekawa  była właśnie ta koncepcja. I tylko pytanie, struktura 
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własnościowa, rozumiem delikatnie Pan powiedział, Pan Prezydent to podkreślił, 
że tutaj głównie Miasto Leszno jest właścicielem terenu, ja tylko taką refleksję, na 
tej Sali było gorąco, kiedy decyzje podejmowaliśmy, przekonywałem Radnych do 
tego, że warto za 10 zł, wtedy przepraszam, kupić właśnie te tereny i dzisiaj 
możemy w sposób właściwy zagospodarować. Właściwie dla zapewnienia rozwoju 
miasta Leszna. Dziękuję.  
 
Pan Kubiak - Właściwie Pan Prezydent wszystko powiedział, natomiast ważne 
jest to, że ze sprzedaży tych gruntów można wiele sfinansować. To jest 
infrastruktura i to są tereny zielone. Wydaje się, że bez tych działań 
poprzedzających sporządzenie planu miejscowego nie moglibyśmy mówić o 
kompleksowym zagospodarowaniu tych terenów. Najpierw pojawiła się koncepcja, 
dalej zmiana studium i wreszcie plan miejscowy. Jest to trzeci etap tych działań.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy -Dziękuję bardzo. Wobec tego rozumiem, że 
możemy przystąpić do głosowania nad projektem uchwały przedstawionej na 
DRUKU Nr 80. Kto z Państwa Radnych jest za tym, abyśmy podjęli uchwałę na 
DRUKU Nr 80? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję 
bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała przedstawiona na DRUKU Nr 80, a 
dotyczyła miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. 
Henrykowskiej, Dożynkowej została podjęta jednogłośnie 20 głosami za. 
Rozumiem, że jeszcze jeszcze jedna uchwała dotycząca planowania 
przestrzennego i potem zaproponowałbym Wysokiej Radzie przerwę. 
 

UCHWAŁA NR VI/80/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 10 

 
Uchwała została podjęta: 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Na Druku Nr 81mamy projekt uchwały 
dotyczący  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulicy Antonińskiej w Lesznie – jest na piśmie i stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.. Ponownie proszę Pana Macieja 
Kubiaka, Naczelnika Wydziału Architektury, Planowania Przestrzennego 
i Budownictwa o przedstawienie idei tego projektu uchwały.  
 
Pan Kubiak - Wysoka Rado 39 ha terenu, południowa część Gronowa, studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Leszna, teren 
przeznaczony pod zabudowę mieszkaniową, przede wszystkim jednorodzinną, z 
dopuszczeniem wielorodzinnej, rzecz jasna tereny zieleni, ciągi komunikacyjne, 
czyli znów mówimy o w pełni funkcjonalnym osiedlu. Konieczność opracowania 
planu miejscowego dla tego terenu wynika z analizy zmian w zagospodarowaniu 
przestrzennym Leszna, analizy zatwierdzonej w ubiegłym roku przez Wysoką 
Radę. Stąd dzisiaj kontynuacja tych działań. Przystępujemy do sporządzania 
planu tak jak Zaborowo będzie mogło się rozwijać w oparciu o poprzednią 
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uchwałę, tak Gronowo, wierzę, że w oparciu o tę uchwałę zyska nowy plan 
miejscowy. Tutaj grunty przede wszystkim, właściwie w 100%, prywatne z 
wyjątkiem ciągów komunikacyjnych. Dziękuję uprzejmie. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że  
projekt uchwały na DRUKU Nr 81 posiada pozytywną opinię 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (zaopiniowano pozytywnie, 
jednogłośnie, 5 Radnych za). W takim razie proszę o debatę nad tym projektem 
uchwały, o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę. Wobec tego proszę o głosowanie 
nad projektem uchwały na DRUKU Nr 81. Kto z Państwa Radnych jest za 
podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 81 dotyczący  
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 
ulicy Antonińskiej został podjęty 20 głosami za, został podjęty jednogłośnie. 
 

UCHWAŁA NR VI/81/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 11 

 
 Uchwała została podjęta: 

 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Rozumiem, że 15, 20 minut 
przerwy. Dziękuję. 
 
Przerwa.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Wznawiam obrady po przerwie. Jesteśmy w 
punkcie 4 podpunkt 11, projekt uchwały w tym podpunkcie dotyczy zasad 
podnajmu lokali mieszkalnych w Gminnym Towarzystwie Budownictwa 
Społecznego Sp. z o.o. w Lesznie, w których Gmina Miasto Leszno jest 
partycypantem – DRUK Nr 82 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu. Proszę Pana Mariusza Suchaneckiego, Pana Kierownika 
Biura Gospodarki Lokalowej o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 82. 
 
Pan Suchanecki - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado, 
szanowni Państwo Prezydent Miasta Leszna realizując wieloletni program 
gospodarowania zasobem Miasta Leszna na lata 2018-2022 wykupił partycypację 
w 15 lokalach w Gminnym Towarzystwie Budownictwa Społecznego. W związku z 
powyższym koniecznym jest określenie zasad naboru podnajmu lokali 
mieszkalnych w tym zasobie określenie kryteriów dochodowych, kryteriów 
pierwszeństwa nad terminowości i prawidłowością złożonych wniosków będzie 
czuwać Komisja powołana przez Prezydenta Miasta Leszna, składająca się z 3 
osób. Ponadto uchwała reguluje również zasady podnajmu dla osób, które będę 
wykwaterowywane na okres remontu lokali mieszkalnych zasobów komunalnych 
oraz tych osób, które ze względu na klęskę żywiołową, pożar będą potrzebowały 
lokali zamiennych. Dziękuję bardzo. 
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Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Panu Kierownikowi. Informuję Wysoką 
Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 82 posiada pozytywną opinię 
Komisji Spraw Społecznych (7 Radnych jednogłośnie za). Otwieram wobec tego  
listę zgłoszeń do dyskusji. Zamykam listę zgłoszeń do dyskusji. Pani Radna 
Stefania Ratajczak ma głos.  
 
Pani Radna Ratajczak - Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado ja mam pytanie do Pana. Proszę nam powiedzieć na jaki okres będą 
podpisane umowy? Czy to będą umowy na czas nieokreślony, czy na 5 lat? To 
jest jedno pytanie. i drugie pytanie. w § 2 punkt  4 nie będą mogły otrzymać 
mieszkania, których dochód przekracza tam 110 % powyżej tej średniej itd. proszę 
mi powiedzieć co się zdarzy, że ta osoba na dzień dzisiejszy kwalifikuje się, a za 
2, 3 lata, czy nawet za pół roku jej dochody będą większe. Czy w tym mieszkaniu 
będzie mogła pozostać?  I trzecie pytanie. w § 7 punkt 1 jest zapisane o kaucji. 
Proszę  mi powiedzieć jaka jest wysokość kaucji zabezpieczającej? Dziękuję 
bardzo. 
 
Pan Suchanecki - Jeżeli chodzi o kaucję jest to 9-krotność czynszu, 
obowiązującego w zasobie GTBS-u. jeżeli chodzi o kryteria dochodowe. Ogólnie w 
TBS weryfikuje się co 2 lata dochody najemców. Jeżeli ta osoba będzie 
przekraczać tą górną granicę to % wartości przekroczonego dochodu będzie miała 
podwyższony czynsz. A jeżeli chodzi o umowy podnajmu będą na czas 
nieokreślony dla tych osób, które złożą wniosek. Nie mówimy tu o lokalach 
zamiennych.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Rozumiem, że możemy 
przystąpić do głosowania nad uchwałą na DRUKU Nr 82. Kto z Państwa Radnych 
jest za przegłosowaniem uchwały na DRUKU Nr 82? Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że podjęliśmy uchwałę 20 
głosami za, a więc jednogłośnie. Projekt uchwały na DRUKU 82 przyjęliśmy 
jednogłośnie. Dziękuję bardzo. 
 

UCHWAŁA NR VI/82/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 12 

 
 

Uchwała została podjęta: 
 

20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - W podpunkcie 12 mamy projekt uchwały 
dotyczący nadania nazwy Strzelnicy Sportowej zlokalizowanej przy pl. Tadeusza 
Kościuszki 5 w Lesznie – DRUK Nr  83 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 
13 do niniejszego protokołu.  
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Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Pana Wiceprezydenta Piotra Jóźwiaka  
o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 83. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Panie Przewodniczący może ja przedstawię w 
imieniu… tzn. generalnie jest to inicjatywa oddolna środowisk i osób, które są na 
dzień dzisiejszy zaangażowane w funkcjonowanie Strzelnicy Sportowej. Inicjatywa 
oddolna. Zostało złożone pismo z prośbą o podjęcie się takiej inicjatywy 
uchwałodawczej. W związku z tym, w wyniku też rozmów, a także dyskusji z Panią 
Dominiką Bartosz, która tak naprawdę reprezentuje te środowisko, z nią 
rozmawiałem, uznałem, że projekt uchwały  powinien być przygotowany. W 
związku z powyższym proszę o przyjęcie przez Wysoką Radę uchwały na DRUKU 
Nr 83. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W takim razie otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU Nr 83. Proszę bardzo 
Pani Radna Adriana Machowiak. 
 
Pani Radna Machowiak - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, szanowna 
Rado ja oczywiście co do nadania imienia nie mam żadnych pytań ani uwag, ale 
są również pytania mieszkańców dlaczego nie można jeszcze korzystać ze 
Strzelnicy pomimo otwarcia w listopadzie?  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Może Pani powtórzyć?  Bo ja źle słyszałem. 
 
Pani Radna Machowiak - Dlaczego z obiektu nie można korzystać pomimo 
otwarcia w listopadzie?  
 
Pan Wiceprezydent Jóźwiak - Ze Strzelnicy nie można korzystać ponieważ nie 
zostały jeszcze wszystkie rzeczy niezbędne do tego, żeby można było strzelać 
zamontowane. Wyjaśniałem to już na jednej z komisji. W ostatnim czasie 
zamówiliśmy już wszystkie meble, więc w tym względzie będzie już gotowa. 
Natomiast cały czas Pan Dyrektor jest w kontakcie z Firmą, która musi dostarczyć 
bodajże jeden element niezbędny do tego. No informację taką uzyskaliśmy, że 
właściciel tej Firmy, to było dla nas troszkę zaskakujące, tzn. zaskakujące…  jakby 
przebywa w szpitalu i natychmiast po tym będzie tutaj to dostarczone, bo brakuje 
tam dosłownie, z tego co mi przekazano, 99% już wszystkich rzeczy jest, tylko jest 
jedna niezbędna rzecz do strzelania. Pani Ania Góra, która tą kwestię też jakby 
tutaj koordynuje z Urzędu, pokazywała mi jeszcze dzisiaj kilka, czy kilkanaście 
maili. Z każdego z tych maili wynika, że na zasadzie do końca tygodnia będzie to 
zrobione. Jesteśmy po rozmowie wiedząc, że być może takie pytanie padnie też 
na sesji telefonicznej z tym Panem, który się tym zajmował no i obiecał, że to jest 
kwestia tygodnia, może dwóch, że to na pewno będzie już uruchomione. To są 
niestety takie elementy bez których bezpieczne uruchomienie strzelnicy jest 
niemożliwe. Dziękuję. 
 
Pani Radna Machowiak - Czyli rozumiem, że sprzęt, którego brakuje został już 
zakupiony i zapłacony w poprzednim roku budżetowym. Tak? Bo tego w budżecie 
obecnym nie ma. Czy jest? 
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Pan Przewodniczący Malepszy - Panie Prezydencie pytanie do Pana.  
 
Pan Wiceprezydent Jóźwiak - Część rzeczy, część mebli została (…) w zeszłym 
roku budżetowym, część w tym roku budżetowym, natomiast ten sprzęt, który 
brakuje to są przekazane rzeczy, które będą przekazane od niego w formie takiej 
dodatkowej. Zobowiązał się tutaj ten Pan, że dostarczy. Tak. One będą w formie 
darowizny. Tak. My już myśleliśmy nad formą darowizny. Tutaj przekonałem, tutaj 
wykonawca się zobowiązał, że to zrobi w ramach  przekazania.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Trochę umknęła mojej uwagi 
obowiązek przedstawienia Wysokiej Radzie opinii-stanowisko Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu. Ta opinia była jednogłośnie pozytywna ( 6 Radnych za). 
(…) 
Projekt uchwały był omawiany na komisjach, myślę, że uwaga zresztą słuszna, że 
mieszkańcy też od nas oczekują często bardziej rozbudowanej informacji 
dotyczącej projektów uchwał. Myślę, że to jest dobry przykład, kolejny przykład 
tego, czego też Radni oczekiwali zawsze, abyśmy w jakiś sposób w takiej formie 
uszanowali tych mieszkańców Leszna, którzy wnieśli taki ewidentny dorobek w tej 
naszej bogatej historii Leszna, w tym przypadku Pan Edmund Stachowiak. 
Nauczyciel wieloletni, jednocześnie pasjonat strzelectwa, wychowawca Mistrzyni 
Europy Juniorów, wspomnianej przez Pana Prezydenta, Anny Góra, która pracuje 
przecież w Urzędzie. No i teraz już wspomniana Pani Radna Dominika Bartosz też 
ma sportowe osiągnięcia w skali przynajmniej kraju. A cała kariera również przed 
Panią więc myślę, że też mówiliśmy w układzie komisji, czy Radnych, że 
inicjatorzy tego przedsięwzięcia spotkają się z żoną Pana Edmunda Stachowiaka, 
Pani Jadwigą, dla której to będzie niewątpliwie przeżycie, jak i również dla dzieci i 
wnuków. Czy wobec tego możemy przystąpić do głosowania nad projektem 
uchwały na DRUKU Nr 83, który….? Dobrze, ad vocem Pan Radny Jacek 
Adamczak. 
 
Pan Radny Adamczak - Nie. Tylko kwestia taka, że oczekiwałem na sesji krótkiej 
notki o Edmundzie Stachowiaku, bo wielu, nawet tutaj z obecnych, przypomnienia 
sylwetki byłoby bardzo cenne, bo ja powiem krótko w jednym zdaniu, że Eda 
Stachowiak, czyli Edmund Stachowiak, o pseudonimie popularnie zwany przez 
wszystkich Pepanc to był człowiek instytucja w Lesznie. I chciałem tylko tyle w 
kwestii… 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Panu Radnemu, bo mówiliśmy w 
jednej tonacji i jednej treści. Natomiast rzeczywiście, myślę taka refleksja, ale 
wynikająca również z rozmów z Państwem jak i również mieszkańcami, że nad 
projektami uchwał moglibyśmy ich genezę przedstawić czasami szerzej, 
zwłaszcza, no wtedy gdy mieszkańcy są zainteresowani tym, bo często, tutaj 
niczego urazić, nikogo urazić, bo wiemy, że przede wszystkim trzeba mieć, żeby 
dzielić, ale często właśnie mniej sprawy interesują mieszkańców, związane z 
budżetem, bo mówią, to jest sprawa Prezydenta, naczelników, pracowników, a te 
cyfry mniej interesują. Natomiast takie kwestie gdzie są związane z historią miasta 
bardziej nas pobudzają do refleksji, do dyskusji. Czy wobec tego możemy 
przystąpić do głosowania nad projektem uchwały na DRUKU NR 83, mocą której 
Strzelnica Sportowa zlokalizowana na pl. Kościuszki będzie nosiła za sprawą 
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Wysokiej Rady imię Edmunda Stachowiaka? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na 
DRUKU Nr 83 został podjęty przez Wysoką Radę jednomyślnie przy 20 głosach 
za. Dziękuję.  
 

UCHWAŁA NR VI/83/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 13 

 
Uchwała została podjęta:  
 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - W podpunkcie 13 mamy projekt uchwały na 
druku XX/258/2016 Rady Miejskiej Leszna z dnia 24 marca 2016 r. w sprawie 
Statutu Teatru Miejskiego w Lesznie – DRUK Nr 84 – jest na piśmie i stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. Proszę Pana Błażeja Baraniaka 
Dyrektora Teatru Miejskiego w Lesznie o przedstawienie projektu i genezy  
uchwały na DRUKU Nr 84. 
 
Pan Baraniak - Panie Przewodniczący, Panowie Prezydenci, Państwo Radni 
uzasadnienie tej drobnej redakcyjnej zmiany Statutu Teatru Miejskiego w Lesznie 
jest bardzo proste. Otóż, żeby prowadzić działalność gospodarczą, chodzi o 
działalność gastronomiczną na terenie instytucji kultury w Statucie musi 
znajdować się taki zapis, który by na to zezwalał. Tutaj instytucją na której żeśmy 
się wzorowali, aczkolwiek takie rozwiązania są stosowane we wszystkich 
instytucjach artystycznych znanych nam teatrów, filharmonii, oper itd. , ale 
najbliższe podobne rozwiązania są zastosowane np. w Miejskiej Bibliotece 
Publicznej, gdzie, żeby prowadzić działalność gastronomiczną, gospodarczą w 
Ratuszu taki zapis w Statucie też musiał być zmieniony. Oczywiście liczymy na to, 
że samodzielnie, nie za pomocą ajentów, prowadząc taką działalność, może 
niewielkie, ale jakieś środki dodatkowe finansowe na działalność statutową w ten 
sposób Teatr pozyska.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały  na DRUKU Nr 84 posiada pozytywną opinię Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu (za 5 osób, 1 osoba się wstrzymała). 
 
W takim razie otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały na 
DRUKU Nr 84. Proszę bardzo Pani Radna Adriana Machowiak.  
 
Pani Radna Machowiak - Przed tzw. drobną zmianą, o której Pan mówi będzie ta 
działalność gastronomiczna prowadzona przez obecne zasoby ludzkie? Czy będą 
nowozatrudnieni pracownicy? To jest pierwsze pytanie.  drugie. Czy w związku z 
tym rzeczywiście przełoży się to na zwiększenie dochodów? Bo jeżeli będziemy 
zatrudniać, nie wiem jaka będzie odpowiedź, no to jeden pracownik, co najmniej z 
pochodnymi  kosztuje ok 37 tys. zł jak nie więcej? Jakie wydarzenia kulturalne w 
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związku z tym chce Pan dodatkowo planuje? Żeby co najmniej wyzerować 
personel i tą działalność. Tak? 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Pani Radnej. Pan Dyrektor ma głos. 
 
Pan Baraniak - Jeśli chodzi o dodatkowe zatrudnienie to takie nie jest 
przewidywane specjalnie w tym celu. Dla obsługi klubu potrzeba mniej więcej pół 
pracownika, pół etatu pracowniczego na obsługę klubu głównie w trakcie 
weekendów od środy do niedzieli po 4 godz. dziennie. Kalkulacje, które 
przeprowadziliśmy jeśli chodzi o przychód  planowany w związku ze sprzedażą 
gastronomiczną w tym lokalu powinien nie tylko pokryć te pół etatu, ale również 
przynieść zyski. Natomiast odpowiadając na pytanie jaką dodatkową działalność 
planujemy rozwijać w tym miejscu? Otóż będziemy przede wszystkim 
kontynuować to wszystko co tam się wcześniej działo, a z dodatkowej działalności 
i poza koncertami, spotkaniami, projekcjami, małymi formami teatralnymi w 
przestrzeni klubowej od marca startuje cykl spotkań z twórcami nie tylko 
teatralnymi, których gościmy w naszym Teatrze jako twórców współpracujących z 
nami, ale także chcemy uzupełnić te spotkania o spotkania z twórcami 
leszczyńskimi. Którzy nie zawsze mają okazję w innych przestrzeniach miejskich 
się zaprezentować. No, bo np. planujemy spotkanie dajmy na to z Dyrektorem 
Kuźmińskim, Dyrektorem Biblioteki Miejskiej, któremu pewnie niezręcznie byłoby 
na swoim terenie w Ratuszu, jako bohaterem spotkania pojawiać. Ten cykl 
spotkań będzie nosił tytuł „Czwartkowych spotkań teatralnych” i rozpoczyna go 
spotkanie z Kierownikiem artystycznym naszego Teatru Jerzym Satanowskim, 
które się odbędzie jutro. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Pani Radna kontenta? 
Dziękuję. Ad vocem. 
 
Pani Radna Machowiak - Czy ta działalność gastronomiczna była już wcześniej 
prowadzona przez Teatr, czy nie?  
 
Pan Baraniak - Wcześniej próbowaliśmy, aby tę działalność gastronomiczną 
prowadziły podmioty, które były ajentami przestrzeni teatralnej, ale w związku z 
tym, że kilka kolejnych podmiotów, prowadzących tą ajencyjną działalność nie 
osiągało skutków finansowych takich jakich by się spodziewały , ze względu 
głównie na odległość od centrum miasta, nie były one zainteresowane tym, żeby 
być w swojej działalności, w swojej ofercie programowej zgodne z działalnością 
statutową Teatru i następował konflikt interesów. Bardziej się opłacało takiemu 
ajentowi np. zorganizować koncert bardzo popularny dla młodzieży, która 
przyszłaby do przestrzeni klubowej teatru i tam wysłuchała tego koncertu, przy 
okazji wypiła piwo. Natomiast nam zależało na pewnym innym poziomie 
artystycznym w związku z czym postanowiliśmy prowadzić sami tą działalność. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W trybie ad vocem Pan 
Radny Jacek Matecki. 
 
Pan Radny Matecki - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado 
czyli ja doprecyzuję. Rozumiem, że Teatr prowadził działalność niezgodnie ze 
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swoim Statutem. Tak? Czy przed podjęciem uchwały, doprecyzuję pytanie, czy 
przed podjęciem dzisiejszej uchwały Teatr prowadził na własną rękę bez pomocy 
ajentów jakąkolwiek działalność gastronomiczną? 
 
Pan Baraniak - Nie! Nie. Nie prowadził. 
 
Pan Radny Matecki - Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Rozumiem, że możemy 
przystąpić do głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Statut Teatru 
Miejskiego? Uchwała jest przedstawiona na DRUKU NR 84. Kto jest za podjęciem 
tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU Nr 84 podjęliśmy 14 głosami za, przy 4 głosach 
sprzeciwu i 1 głosie wstrzymującym się. Uchwała została przez Wysoką Radę 
podjęta. dziękuję 
 

UCHWAŁA NR VI/84/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 14 

 
Uchwała została podjęta: 

 
14 głosami za, 
4 głosami przeciw, 
1 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - W takim razie przystępujemy do debaty nad 
kolejnym projektem uchwały, przedstawionym w podpunkcie 14 zmieniająca 
Uchwałę Nr XXXVII/533/2014 Rady Miejskiej Leszna z dnia 8 maja 2014 r. w 
sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu 
Zbiorowego dla Miasta Leszna na lata 2014-2020 – DRUK Nr  86 – jest na 
piśmie i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. I proszę Pana 
Jacka Domagałę, Dyrektora Miejskiego Zakładu Komunikacji w Lesznie o 
przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 86. 
 
Pan Domagała - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Państwo Radni 
projekt uchwały związany jest z aktualizacją planu transportowego przyjętego 
przez Wysoką Radę w dniu 8 maja 2014 roku. Natomiast ta aktualizacja wynika z 
kolei z Ustawy o elektromobilności w paliwach alternatywnych, która zakłada 
określenie wykonanie takiej analizy kosztów i korzyści związanych z 
uruchomieniem autobusów zeroemisyjnych  lub napędzanych gazem ziemnym 
skroplonym lub sprężonym. I ona wynika z dwóch kwestii, właściwie określenia linii 
komunikacyjnych, na których takie autobusy mogą być w przyszłości 
eksploatowane. Następnie wynika z określenia geograficznego punktów ładownia 
lub poboru prądu. I też wynika z jeszcze jednego ważnego aspektu, a mianowicie 
chodzi o konsultacje jakie trzeba przeprowadzić z operatorem gazowym lub 
energetycznym. Na Komisji Rozwoju i Infrastruktury gościliśmy w poniedziałek 
autora analizy korzyści, kosztów i korzyści, który zaprezentował Komisji całe te 
spektrum właśnie dotyczące autobusów zeroemisyjnych i do 2021 roku, czyli 
przez okres 36 miesięcy obowiązuje ta analiza właśnie wykonana w roku ubiegłym 
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i przekazana do trzech Ministerstw: Ministerstwa Energii, Ochrony Środowiska i 
Nowych Technologii. Natomiast po okresie 36 miesięcy trzeba tą analizę 
powtórzyć i wykazać negatywne, czy pozytywne skutki wprowadzenia do 
eksploatacji taboru zeroemisyjnego. Proszę Państwa Radnych, Wysoką Radę o 
przyjęcie projektu uchwały. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Panu Dyrektorowi. Informuję Wysoką 
Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 86 posiada pozytywną opinię 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany jednogłośnie 
pozytywnie przez aklamację, 6 osób za) 
 
Otwieram wobec tego listę zgłoszeń do dyskusji. Nie widzę. Wobec tego 
przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały na DRUKU Nr 86. Kto z 
Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 86 
została podjęta jednogłośnie 20 głosami za.  
 

UCHWAŁA NR VI/85/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 15 

 
Uchwała została podjęta: 

 
20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
W podpunkcie 15 mamy projekt uchwały w sprawie usunięcia pomnika 
wdzięczności Armii Czerwonej przy ul. Lipowej w Lesznie,  DRUK Nr 88 – jest na 
piśmie i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  Proszę Pana 
Wiceprezydenta  Piotra Jóźwiaka  o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU 
Nr 88. 

 
Pan Wiceprezydent Jóźwiak - Tak, tym razem już planowo Panie Prezydencie, 
Wysoka Rado krótko jeśli chodzi o treść uzasadnienia tejże uchwały ta uchwała 
jest jakby konsekwencją Ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub innego 
ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek organizacyjnych, jednostek 
pomocniczych Gminy, budowli obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. W 
treści uzasadnienia tejże uchwały zostały przywołane dwa przepisy art. 5a oraz 
art. 5b, które mówią o zakazie funkcjonowania tego rodzaju pomników. Natomiast 
w tym miejscu warto podkreślić, że treść tej Ustawy i treść tego uzasadnienia 
powinna być uzupełniona art. 3 Ustawy zmieniającej m.in. tą Ustawę, która została 
znowelizowana w grudniu 2017 roku, w którym wyraźnie wskazano, że właściciel, 
albo użytkownik wieczysty nieruchomości, w której w dniu wejścia w życie Ustawy 
znajduje się pomnik upamiętniający  osoby, organizacje, wydarzenia lub daty 
symbolizujące komunizm lub inny ustrój totalitarny lub propagujący taki ustrój w 
inny sposób, usuwa ten pomnik w terminie do dnia 31 marca 2018 roku. W tym 
miejscu warto podkreślić, że treść tej Ustawy zmieniającej, która nie pozostawia 
żadnych wątpliwości jakby nie stwarza wyjątków, ona w Sejmie, na czym już 
mówiłem na Komisji została przyjęta w zasadzie prawie jednogłośnie. Głosowali 
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za tą Ustawą wszyscy Posłowie PiS, także wszyscy Posłowie Platformy 
Obywatelskiej, tylko kilku pojedynczych Posłów głosowało przeciw tejże Ustawy, 
co też warto wspomnieć w kontekście ewentualnie jakiś zarzutów dotyczących 
upolitycznienia tejże  uchwały. Tutaj ta treść, zwłaszcza tego art. 3, nie pozostawia 
żadnych wątpliwości, że w tym zakresie obowiązek jest obligatoryjny. Też warto by 
w tym miejscu też tak trochę uzupełniając i już za chwilę kończę, podkreślić, że też 
pojawiały się takie pytania już na wstępie, bo chciałbym zaznaczyć, że jakby nie 
ma żadnych wątpliwości co do tego, że tam nie znajduje się żaden cmentarz, nie 
znajdują się też żadne zwłoki wg pisma Wydziału Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej Prezydium Miejskiej Rady Narodowej w Lesznie do Wydziału 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Prezydium Wojewódzkiej Rady 
Narodowej w Poznaniu z dnia 30 maja 1952 roku w związku z utworzeniem 
Cmentarza Regionalnego wskazano, że poległych żołnierzy Armii Czerwonej 
przeniesiono po prostu z tego miejsca, wszystkich przeniesiono do Rawicza. 
Cmentarz przy zbiegu Lipowej i Starozamkowej, na których pochowano żołnierzy 
radzieckich 120 Korpusu 3 Armii Gwardii poległych w walkach o miasto istniał w 
latach 45-52 w listopadzie 52 roku ciała poległych ekshumowano i przeniesiono na 
Cmentarz w Rawiczu. Pozostał tylko i wyłącznie pomnik wdzięczności, gdzie w 
języku polskim i rosyjskim napisano „wieczna chwała bohaterom poległym w walce 
o wolność i niepodległość Związku Radzieckiego i Polski”. Jakby na zakończenie 
wobec jakby nieznacznej treści tychże przepisów pozwolę sobie też zauważyć, że 
w 94 roku Rzeczpospolita Polska podpisała taką umowę między rządem 
Rzeczpospolitej Polskiej, a rządem Federacji Rosyjskiej o grobach i miejscach 
pamięci ofiar wojen i represji. No to jest umowa o charakterze międzynarodowym, 
która można bezspornie powiedzieć no ma gdzieś tam znaczącą rangę, 
przynajmniej rangę mocy Ustawy i z tejże umowy wynika, że pomniki 
wdzięczności, chwały i oręża Armii Czerwonej jeżeli się dokładnie prześledzi 
zwycięstwa nad faszyzmem, czy podobne nie są związane z miejscem spoczynku 
poległych żołnierzy Armii Czerwonej i nie podlegają w ogóle uregulowaniom tejże 
umowy. To jakby jednoznacznie pozwala określić, że nawet w tej umowie nie 
zagwarantowano tutaj jakiś dodatkowej ochrony w tym zakresie. Przypomnę, że 
jest to umowa podpisana pomiędzy Rzeczpospolitą Polską, a rządem Federacji 
Rosyjskiej. Więc bezspornie  treść Państwa uchwały, jak i treść przepisów Ustawy 
no w tym względzie jest zgodna z tą że umową międzynarodową. Natomiast 
jednocześnie treść samych  przepisów jest w tym zakresie jednoznaczna.  Nie ma 
tam zwrotu może usunąć, usuwa, co nie trzeba wielkiej wykładni zrobić, że ma to 
charakter obligatoryjny. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Panu Prezydentowi. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 88 posiada pozytywną opinię 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (4 Radnych za, 3 Radnych przeciw). 
 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Dziękuję. Dziękuję. 
Zamykam listę zgłoszeń. Zamykam listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę bardzo w 
kolejności zgłoszeń Pan Wiceprzewodniczący Rady Pan Adam Kośmider. 
 
Pan Radny Kośmider - Szanowni Państwo na wstępie warto by było 
przypomnieć, że wojska Armii Czerwonej wstępowały do Polski, wkraczały do 
Polski nie po to, żeby nas wyzwalać, tylko po to, żeby zaprowadzić reżim 
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komunistyczny i wepchnąć Polskę w orbitę Związku Radzieckiego, w ręce Stalina. 
Szanowni Państwo, no to Armia Czerwona w 1939 roku pomimo podpisania aktu o 
nieagresji dokonała wraz z hitlerowskimi Niemcami  kolejnego rozbioru Polski. 
Szanowni Państwo jak spojrzymy w oczy leszczyńskim Sybirakom, którzy 
radzieckimi bagnetami byli wpychani do bydlęcych wagonów, wywożeni w 
katorżniczych warunkach na Sybir. Za co oni mają być wdzięczni? Za to, że zostali 
Sybirakami?  Spójrzcie Państwo na ul. 17 Stycznia, rondo, jedno z pierwszych 
rond tu w Lesznie nazywa się Rondem Sybiraków. Na końcu tej samej drogi, na 
drugim końcu tej samej drogi, paręnaście metrów od końca 17 Stycznia mamy 
właśnie ten pomnik. To jest czysta hipokryzja proszę Państwa. Czy w momencie 
głosowania pomyślą Państwo o setkach tysięcy obywateli polskich 
pomordowanych przez Rosjan tylko dlatego, że byli Polakami?  Czy właśnie 
dlatego powinniśmy zostawić ten pomnik w tym miejscu? Co dzisiaj głosując na 
„nie”  powiedzieliby Państwo rodzinom ponad 40 tys. pomordowanych oficerów 
polskiej elity przez ludzi ubranych w sowieckie mundury? Czy  właśnie za te 
morderstwa powinniśmy oddawać im hołd? Od Was Panowie i Panie Radni zależy 
to, czy zapomnicie o setkach tysięcy kobiet zgwałconych przez żołnierzy Armii 
Czerwonej, również Leszczyniankach, bo to na pewno nie jest powodem by czcić 
poświęcenie żołnierzy Armii Czerwonej. A może jak jest pięknie zapisane na tym 
pomniku Armia Czerwona zasłużyła sobie na wieczną chwałę spaleniem 
wspaniałego zamku w Rydzynie? Bo to też ich zasługa. A może podziękować im 
za to, że uprowadzili Zofię Rojuk i rozdzielili ją z córką, a tym żołnierzom polskim i 
tym kolejarzom, którzy próbowali jej pomóc, niewinnej i bezbronnej kobiecie, na 
nich zostały wykonane wyroki śmierci. Wielu z Państwa było na odsłonięciu  
tablicy upamiętniającej ten fakt. Jak dzisiaj uzasadnicie fakt istnienia tego pomnika 
rodzinom skazanych na śmierć? Przepraszam, zamordowanym, bo te wyroki, ten 
sąd, te sprawy były sfingowane. Ale słyszałem proszę Państwa, że wśród Was są 
takie opinie, że to byli zwykli żołnierze, że oni to właściwie byli wcielani do wojska 
na siłę, a winnym wszystkiemu był wielki generalissimus. Ale pytam Państwa czy 
to Stalin dokonał największych zbrodni Armii Czerwonej? W Rohatynie gdzie 
dokonano rzezi na żołnierzach polskich i również ludności cywilnej, w Grodnie, 
Nowogródku, w Sarnach, czy w Tarnopolu. Szanowni Państwo w Grodnie 
żołnierze Armii Czerwonej przywiązywali polskich żołnierzy do czołgów i ciągali ich 
po bruku. Czy warto za to pozostawić im pomnik wdzięczności? Czy tamci Polacy 
pomordowani byli innymi Polakami niż Leszczynianie? Czy im nie należy się 
pamięć? A może bardziej należy się pamięć właśnie żołnierzom Armii Czerwonej? 
Nie ma dzisiaj czasu ani sposobności, by wymieniać wszystkie zbrodnie Armii 
Czerwonej na Polakach, bo ile jeszcze tysięcy ofiar musiałbym tu przytoczyć, by 
Waszym zdaniem nie umieszczać tam jakiejkolwiek tablicy, aby ten pomnik 
zniknął z leszczyńskiej ulicy. Bo słyszałem również, że są wśród Was tacy, którzy 
chcieliby zostawić pomnik, a usunąć tylko tablicę i umieścić tam inną tablicę. Więc 
pytam Was tutaj obecnych jaki tekst miałby się znaleźć na tej tablicy? Jaki tekst 
oddałby prawdę historyczną, którą po krótce dzisiaj postarałem się tu Państwu 
dzisiaj przedstawić? Bo chyba tylko przeklinamy. Przeklinamy Was za zbrodnie 
przeciwko Polakom. Szanowni Państwo tu na tej Sali i w zeszłej kadencji 
usłyszałem słowa, że … 
 
Pan  Przewodniczący Malepszy - Panie Przewodniczący 5 minut minęło. 
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Pan Radny Kośmider - Jeszcze 30 sekund. Usłyszałem słowa, że żołnierze 
wyklęci to byli zwykli bandyci. W przededniu ich święta, święta prawdziwych 
bohaterów, święta żołnierzy wyklętych, żołnierzy, którzy wiedzieli, że wojska 
sowieckie Armia Czerwona nie niesie Polsce wyzwolenia. Apeluję do Was. 
Stańcie po stronie uciśnionych, a nie po stronie tych, którzy uciskali. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W kolejności w trybie ad 
vocem Pani Edyta Feliczak-Przybyła. 
 
Pani Radna Feliczak-Przybyła - Dziękuję bardzo. Ja mam tylko taką krótką moją 
historię, mojej rodziny. Mój dziadek zginął w Żabikowie z rąk niby niemieckich, ale 
największym katem dla niego był Polak, jego sąsiad z podwórka. I teraz co? Nie 
każdy jest zły. Czy ja mam powiedzieć, że mieszkańcy Leszna są źli, bo jeden z 
Leszna zabił mojego dziadka? Najwięcej się nad nim znęcał. Więc to tak, nie 
można uogólniać, że wszyscy ludzie są źli. Tak? Że jeżeli ktoś był z Armii to on był 
zły. Nie. A poza tym jest to historia. Ja uważam, że nie można zacierać śladów 
historii. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W kolejności zgłoszeń Pani 
Aleksandra Petrus-Schmidt. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Szanowni Państwo rozpoczęła się dyskusja i 
rozpoczęła się od dyskusji na temat faktów historycznych. Niestety na tą dyskusję 
jest już za późno. Biorąc udział w tym głosowaniu de facto nie głosujemy nad tym 
czy ten pomnik zostanie, czy zostanie rozebrany. Nad czym my głosujemy i co 
pozostaje do naszej decyzji tak de facto to kto go rozbierze i co się z nim stanie po 
tym jak już zniknie z miejsca, w którym w tej chwili stoi. Dura lex, sed lex. Twarde 
prawo, ale prawo.  Jeżeli my nie wykonamy przepisów, zrobi to za nas Wojewoda. 
Konsekwencje będą bardzo proste. Zgadzam się z Panią Feliczak pod jednym 
względem. Ten pomnik, czy tego chcemy, czy nie stał się elementem historii i 
naszego miasta. Czy pozytywnej, czy negatywnej to już jest kwestia oceny 
każdego indywidualnej. Dlatego może warto mimo wszystko zastanowić się nad 
konsekwencjami tego naszego głosowania z trochę innej strony. Ja powiem 
szczerze miałam bardzo dużo wątpliwości i myślę, że ta dyskusja powinna iść 
bardziej w kierunku tego co zrobimy ewentualnie, co chcemy, żeby stało się z tym 
pomnikiem. Ewentualnie co w tym miejscu miałoby powstać. Czy pomnik ma 
zostać? Bo tu już zostało za nas przesądzone. My na to wpływu nie mamy. Może 
zajmiemy się tymi rzeczami na które mamy wpływ. Mamy wpływ na pewno na to 
co się stanie z tym pomnikiem poprzez to, że jeżeli to Miasto Leszno podejmie 
decyzję o jego dobrowolnej rozbiórce, wtedy będziemy mieli możliwość 
zdecydowania gdzie ten pomnik przekazać i co z nim zrobić, czy też go zniszczyć. 
Jestem przekonana, że tego typu dylematów nie będzie miał Pan Wojewoda. Po 
prostu zostanie wtedy ten pomnik rozebrany. W związku z tym paradoks tego 
głosowania polega na tym, że głosując przeciwko uchwale de facto nie głosujemy 
za pozostawieniem tego pomnika, tylko za jego zniszczeniem. To jest paradoks 
tego głosowania, z którego musimy sobie wszyscy zdawać sprawę. Jak Państwo 
będziecie głosować to jest kwestia Państwa indywidualnej decyzji i nikogo nie 
będę namawiać do głosowania w jakikolwiek sposób. Każdy z nas musi to 
rozważyć w swoim sumieniu. Ja jako prawnik na pewno zdaję sobie sprawę z 
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tego, że prawa trzeba będzie, prawa trzeba przestrzegać. I zdaję sobie sprawę z 
tego, że los tego pomnika został przesądzony. Ale wolę pozostawić decyzję co 
stanie się z tym pomnikiem po jego usunięciu z obecnego miejsca w Lesznie. 
 
Pan przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W kolejności zgłoszeń Pan 
Radny Jacek Adamczak. 
 
Pan Radny Adamczak - No tak, to zejdźmy troszkę na ziemię do Leszna.  Można 
tu już polemizować z tymi głosami. Ja tylko chciałbym powiedzieć z własnej 
strony, że zastanowić się należy nad usunięciem pomnika z nazwą, którą na tych 
tablicach są, tzn. „wieczna chwała bohaterom poległym w walce o wolność i 
niepodległość Związku Radzieckiego i Polski”. Wynik głosowania na Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu 4 za, 3 przeciw, czyli nie chcą usunięcia i zburzenia. 
Pewnie dlaczego nie edukacja, dlaczego nie wytłumaczenie tej historii? 
Głosowanie Komisji również nad usunięciem projektu tej uchwały z porządku 
obrad tej sesji to remis. Dlaczego problemu nie rozwiązała poprzednia Rada. 
Trudny problem. Podrzućmy go następcom. Mamy realizować z kolei oczekiwania 
Wojewody i działać wg Ustawy IPN. Zgadzam się. Prawo. Respektowanie prawa 
aktualnie u nas to jest temat do kolejnej dużej, nawet konstytucyjnej dyskusji. nie 
nam to tutaj dzisiaj czynić. Można było rozwiązać temat ustawowo w Sejmie. Nie 
uczyniono tego rzucając decyzje na samorząd, by nas głębiej podzielić? Ustawa o 
IPN, delikatnie mówiąc, jest słabą Ustawą, która przyniosła już dużo zła i bardzo 
osłabiła naszą pozycję między narodową politycznie. Staliśmy się zakładnikami 
innych państw.  Myślę tutaj o Stanach Zjednoczonych i o Izraelu, to jest nasza 
najgorsza ostatnia historia. Wracając do pomnika w moim i moich wyborców 
otoczeniu spotykam się z wolą pozostawienia tego pomnika wdzięczności. 
Zgadzam się z tymi uwagami, że nie nam to teraz decydować już, ale też nie ma 
nigdzie w tym projekcie o tym co Wojewoda z tym pomnikiem zrobi, albo co my z 
nim zrobimy. To myślę, że jest temat do następnych rozmów m.in. z Wojewodą. 
Bo myślę, że skończy się tym, że jednak Wojewoda, mam nadzieję, będzie 
rozbierał ten pomnik, a nie my na naszym podwórku damy sobie coś rozbierać. 
Kto niszczy pomniki? No niszczą pomniki ci, tu proszę sobie włożyć jakieś 
określenie, które jest powszechnie używane i dla Państwa, że tak powiem, 
adekwatne w tej części mojego wystąpienia, bo nie chcę nikogo urazić, ani 
uderzyć w jego godność, ale niszczą ci, którzy się nie liczą z tożsamością 
narodową i faktami historycznymi. Nie ma na pomniku słowa o Krasnej Armii, czy 
o komunizmie tym totalitarnym i złowieszczym systemie. W zupełności się z 
Panem zgadzam. Ale wyzwolicielami spod faszyzmu byli nie tylko Rosjanie, byli 
też żołnierze polscy. Realizujący swój sen o  niepodległej Polsce.  Wśród nich mój 
wujek Henryk, uciekający z rodziną z Syberii przez Lenino, Polskę i Berlin, a 
znajdujący swoje miejsce w Lesznie, wreszcie w Lesznie.  Bój o wolną Polskę to 
nie tylko front wschodni. Polacy walczyli u boku aliantów w Europie Zachodniej, w 
Afryce, Bliskim Wschodzie. I tam też kolejni moi dwaj wujkowie Francuzi i stryj 
Zygmunt w wojskach Andersa. Czy po zburzeniu tego pomnika na rogu 
Starozamkowej, Lipowej mamy następnego dnia zastanowić się co zrobić z 
nagrobkiem mojego wujka na leszczyńskim cmentarzu? Losy narodu polskiego i 
rosyjskiego są tragicznie ze sobą powiązane. Przed rokiem byłem z synem na 
Mistrzostwach Świata w piłce nożnej w Moskwie. Oczekiwania Prezydenta Putina 
były jasne. Być miłym i grzecznym dla gości, dbać o świetlany obraz Rosji. Nie da 
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się tego jednak wyegzekwować urzędniczo, a my spotkaliśmy się ze spontaniczną 
gościnnością. Przez 5 dni żadnych oznak wrogości, niechęci do narodu polskiego 
ze strony zwykłych mieszkańców Moskwy. W metrze, na ulicy, w hotelu, w 
pubach, w restauracji, czy w parkach. Nie mówiąc o serwowaniu piwa we 
foliowych, czarnych torebkach wbrew zakazowi Putina, bo nie wolno było 
sprzedawać w promieniu 2 km od stadionu żadnego napoju alkoholowego.  
Piliśmy z Rosjanami, z jednym Ukraińcem, tyle, żebyśmy byli zadowoleni. 
Wszędzie uprzejmość i otwartość. Owszem jedna uwaga, dopingowali troszkę 
bardziej może Senegalczyków niż nas, ale to wynikało prawdopodobnie też ze 
wspierania tych niby słabszych, którzy z nami wtedy wygrali 2:0. Zaznaczam, że  
nie jestem rusofilem. Reasumując edukacja, nie niszczenie i burzenie. I jeszcze 
taka mała reminiscencja osobista z mojego życia młodzieńczego. W latach 60 
ubiegłego wieku byłem uczniem Szkoły Podstawowej nr 1 w Lesznie przy pl. 
Wiosny Ludów, aktualnie Nowy Rynek. Szkoła opiekowała się wtedy tym 
pomnikiem. Własnymi rękoma z koleżankami i kolegami i ze swoimi 
wychowawcami, szczotkami do rąk utrzymywaliśmy go w czystości. Może to był 
początek mojej edukacji historycznej i dociekań, których efektem było wstąpienie 
do Solidarności. Zastanówmy się. Cieszę się, że nie ma dyscypliny Klubów, bo są 
(…) zagłosujmy zgodnie z własnymi przekonaniami i sumieniem. Z tym się w 
zupełności zgadzam. No dziękuję za głos i przepraszam, że tak.. (…) 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - To są fakty. Też w trybie ad vocem po raz drugi 
Pani Radna Petrus-Schmidt. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Panie Radny z większością Pana wypowiedzi 
jestem w stanie się zgodzić. Niestety jasno muszę zaprotestować w jednej kwestii. 
Sejm nie mógł za nas zdecydować. On po prostu za nas zdecydował. To jest 
jedna kwestia. I zgadzam się z Panem w całości, że pomnikom należy się pamięć i 
szacunek dlatego warto, żebyśmy dowiedzieli się co stanie się z tym pomnikiem, 
tutaj zwracam się do Pana Prezydenta o informację co stanie się z pomnikiem 
jeżeli usunie je Miasto. Czy on wtedy pozostanie i zostanie przeniesiony, czy 
zostanie zburzony. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Może tylko takie 
przypomnienie. W projekcie uchwały mamy zapis, żeby wykonanie tej uchwały 
pan Prezydent Miasta, i ufam, niezależnie, jaki będzie wynik głosownia, że 
będziemy w tej materii, w tej decyzji z Panem Prezydentem, bo skutki tego 
naszego głosowania, no widać, że będą no  trochę emocjonalne. Ale muszę one 
być potem rzeczowe i racjonalne. Proszę bardzo w kolejności zgłoszeń Pan 
Radny Kazimierz Jęcz. 
 
Pan Radny Jęcz -Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado z 
jednym się zgadzam Panie Jacku, ja też nigdy nie byłem rusofilem i nie jestem 
rusofilem. To po pierwsze. Po drugie. Chciałbym przypomnieć kolegom z 
poprzednich kadencji jak to jeden z Radnych próbował nas nawrócić. Nawrócić, 
przedstawiając nam fałszywe fakty historyczne. Kto to był to Państwo z 
poprzedniej kadencji Państwo Radni wiecie. Jednak moi przodkowie, moi 
dziadkowie, moi rodzice, zawsze przedstawiali mi prawdziwe fakty historyczne. 
Tak mi się wydaje, ponieważ ja z perspektywy dzisiejszego dnia, ja widzę, że te 
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fakty, które oni mi przedstawiali rzeczywiście te fakty były. I dlatego ja twierdzę, że 
ten pomnik powinien być rozebrany. Ponieważ jaka to wdzięczność Armii 
Czerwonej, która dopuściła się wielu zbrodni i wielu zbrodni na Polakach, a potem 
po raz drugi od września 1939 roku podbiła ziemie polskie. Pomniki dla Armii 
Czerwonej byłyby równoznaczne proszę Państwa z pomnikami dla Werhmachtu, 
ponieważ obie formacje prezentowały zbrodniczy reżim. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W kolejności zgłoszeń Pani 
Radna Barbara Mroczkowska. 
 
Pan Radna Mroczkowska - Szanowni Państwo Radni kiedy głosowaliśmy za 
zadłużeniem naszego miasta to my do Was tak mówiliśmy, zastanówcie się zanim 
naciśniecie, zanim zadecydujecie. Dzisiaj Wy w tę stronę tak mówicie. Jest tylu 
przedmówców, tyle osób powiedziało na ten temat. Ja powiem tylko krótko. W 
zeszłej kadencji ten temat owszem zajęliśmy się tym tematem, też była dyskusja, 
ale zastanówmy się wszyscy, czy warto niszczyć historię jaka by ona nie była. Czy 
warto burzyć pomniki i niszczyć naszą przeszłość. Chcieliśmy, planowaliśmy, 
mówiliśmy na ten temat, że zostawmy to miejsce, jest ono daleko nie jest w 
centrum miasta, zmieńmy tylko ten napis, który razi nas wszystkich. Zostawmy 
obok dużą tablicę informacyjną edukacyjną tak jak powiedział mój przedmówca 
Radny Adamczak. Edukacja może dla przyszłych pokoleń ta historia będzie 
potrzebna i ta informacja i wiadomość tej historii, jaka by ona nie była, była 
straszna, okrutna, ale zostawmy to miejsce dla potomnych. Dziękuję. Dziękuję 
bardzo. W trybie ad vocem Pan Radny Krystian Maćkowiak. 
 
Pan Radny Maćkowiak - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka 
Rado, szanowni Państwo szanuję poprzednie wszystkie wypowiedzi, myślę, że 
każdy ma prawo do swoich poglądów. Myślę, że padło tutaj wiele prawdziwych i 
emocjonalnych słów. Chciałbym jednak zwrócić uwagę, mówiąc ad vocem do 
Koleżanki przedmówczyni, że jednak powinniśmy również  brać pod uwagę ten 
aspekt formalno-prawny. Prawo w Rzeczpospolitej Polskiej stanowi Parlament i to 
ostatecznie Sejm uchwalił Ustawę, która jest formalno-prawnym przedmiotem 
dzisiejszych rozważań to jest w zakresie zakazu propagowania komunizmu lub 
innego ustroju totalitarnego mówiąc w skrócie i w tym kontekście Rada Miejska nie 
posiada żadnych kompetencji do pozostawienia, czy przerabiania pomnika przy ul. 
Starozamkowej. Prawo jest dla nas chcąc nie chcąc wiążące. I po drugie każdy z 
nas Radnych na pierwszym swoim posiedzeniu tej kadencji uroczyście ślubował, 
że będzie sprawował swój mandat wierny Konstytucji i prawu. To reasumując 
myślę, że chcąc uszanować obowiązujące prawo i uroczyste ślubowanie my 
powinniśmy w głosowaniu zachować się praworządnie. Dziękuję uprzejmie.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W kolejności zgłoszeń Pan 
Mariusz Nowacki. 
 
Pan Radny Nowacki - Panie Przewodniczący, Panowie Prezydenci, Panie, 
Panowie Radni, szanowni Państwo część mojej wypowiedzi tutaj Radny Krystian 
Maćkowiak, że tak powiem, uprzedził, ubiegł, ale wiemy już na podstawie listu 
Wojewody oraz opinii z IPN, że pomnik wdzięczności Armii Czerwonej znajdujący 
się u zbiegu ul. Lipowej i Starozamkowej jest niezgodny z Ustawą o zakazie 
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propagowania komunizmu. Zatem wyrażenie woli usunięcia pomnika wdzięczności 
Armii Czerwonej jest moim zdaniem tożsame z wyrażeniem woli przestrzegania 
obowiązujących w Polsce przepisów prawa. Tutaj właśnie nawiąże do ślubowania, 
które składaliśmy, które zaczynało się od słów „wierny Konstytucji i prawu 
Rzeczypospolitej”. To właśnie na podstawie Konstytucji i Ustawy o samorządzie 
gminnym jako Radni stanowimy akty prawa miejscowego. Proszę Radnych, którzy 
zamierzają głosować przeciwko uchwale zatem nie chcących się zastosować do 
obowiązujących przepisów prawa, aby odpowiedzieli sobie na pytanie. Czy 
oczekują od mieszkańców Leszna przestrzegania przepisów prawa miejscowego, 
czy chcą dać mieszkańcom możliwość wyboru, których przepisów przestrzegać, a 
których nie? Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Tylko taka uwaga. Ustawa 
IPN nie jest prawem miejscowym. Proszę bardzo Pani Radna Stefania Ratajczak. 
 
Pani Radna Ratajczak - Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado jak Basia wspomniała w poprzedniej kadencji myśmy tego problemu nie 
rozstrzygli. Był dyskusyjny. Wracamy dzisiaj, właściwie to jest ostatni termin, bo 
jak wspomniał Pan Wiceprezydent Jóźwiak te pomniki mają być zburzone, czy 
zdemontowane 31 marca, a więc prawdopodobnie musimy jakąś podjąć decyzję. 
Czy nie? (…) To w takim razie ja nie doczytałam, nie dosłyszałam Pana. Ja na 
mojej Komisji Spraw Społecznych proszę Państwa nie chcąc złamać prawa, bo 
sobie nie wyobrażam, żeby któryś z nas Radnych, wybranych przez mieszkańców 
Leszna złamał prawo. Ja sobie tego nie wyobrażam. Jak ja bym złamała prawo 
proszę Państwa mogę powiedzieć, że jutro złożyłabym rezygnację z Radnej 
Miasta Leszna. Dlatego kilkanaście osób do mnie się zgłosiło w wieku bardzo 
podeszłym, bardzo uważnie wysłuchałam wypowiedź Adama, bardzo uważnie 
wypowiedź Pana Doktora Adamczaka i powiem Państwu, że na mojej Komisji i to 
mi też zasugerowali te osoby, które do mnie przyszły w sprawie tego pomnika i ja 
dopiero im nie dowierzałam i musiałam sprawdzić, bo nie zawsze wszyscy mówią 
to co byśmy chcieli. Ja zawsze podchodzę z taką rezerwą. I sprawdziłam w 
Internecie, to co oni mi zasugerowali  i ja to zgłosiłam na mojej Komisji, 
przepraszam na Komisji Kultury i Sportu, jak Państwo słyszeli ta uchwała nie 
przeszła i tak równocześnie nie przeszedł mój formalny wniosek. A mój formalny 
wniosek był taki gdzie ci mieszkańcy to nie ja, ci mieszkańcy pokazali mi furtkę co 
można jeszcze zrobić. Jak teraz ja nie doczytałam, mój błąd, że zbyt za szybko 
przeczytałam (…) to ja myślę, że to co teraz zaproponujemy (…) to już jest po. To 
prawdopodobnie nie możemy tego zrobić. Ja w każdym razie złożyłam taki 
wniosek, żałuję, że wtedy do mnie nie przyszli, bo wtedy mogłam takie coś zrobić. 
Złożyłam taki wniosek, aby do IPN-u wystosować pismo, aby nasz pomnik 
przystosować do Ustawy dekomunizacyjnej. W zasadzie już jest, bo nie ma 
gwiazdy, są tylko tablice. Ale jak to jest do roku 2018 miał być, a więc minął termin 
i więc nie przeszedł (…) on w tej chwili nie jest dostosowany, bo są tablice. Gdyby 
się zdemontowało te tablice, a więc jest dostosowany. Ja się powołała na Adama 
Siwka, Dyrektora Biura Upamiętnienia Walk i Męczeństwa Instytutu Pamięci 
Narodowej, który mówi coś takiego i tu mnie ci ludzie starsi przekonali, czasami 
wystarczy po prostu wprowadzić korekty, by dostosować dany obiekt do wymogów 
Ustawy dekomunizacyjnej. I proszę Państwa ci mieszkańcy poszli dalej, ja 
oczywiście też to sprawdzałam, oczywiście są w Polsce takie miasta gdzie 
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pomniki zostały poprawione, zniesiono z tych pomników symbole, elementów (…) 
Ja Państwu podam takie trzy przykłady. W Zamościu na ul. Śląskiej miasto które 
liczy tak samo jak my około ponad 64 tys. jest ten pomnik po zdemontowaniu 
symboli Związku Radzieckiego. Gmina Łuków tam jest kilkanaście tych pomników. 
Pomnik w Jaworznie również, a więc myśmy nie byli taką nowinką, ja tylko apeluję 
do tych starszych ludzi, że nie przyszli rok temu, bo wtedy byłaby możliwość to 
zgłoszenia. To już jest po terminie. Tylko sygnalizuję, że była taka furtka, może 
moje niedopatrzenie i równocześnie wszystkich Radnych. A tu mam pytanie 
jeszcze do Pana Wiceprezydenta i do Pani Koleżanki Radnej, która jest 
prawnikiem. Proszę mi powiedzieć. Jeżeli Ustawa jest obligatoryjna to dlaczego, 
dlaczego zrzuca się to na Radnych? I słuszna uwaga Pana Radnego Adamczaka, 
że tu nastąpią konflikty i uważam nie tylko w naszej Radzie. Czemu na nas to 
rzucają? Jeżeli jest Ustawa no to niech jest odgórnie zrobione, a teraz zrobił się 
straszny problem. Powiem Państwu, że ja mam ogromny dylemat co zrobić. 
Ogromny problem. Prawdopodobnie w związku z tym nie będzie można 
wystosować pisma do IPN-u, bo już jest po terminie. Będę się wstrzymała 
odnośnie tego pomnika. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. I w trybie… dobrze. Pani 
Radna Aleksandra Petrus-Schmidt w trybie ad vocem.  
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Szanowna Pani Radna ponieważ zostałam 
wywołana do odpowiedzi to odpowiem. Istnieją rozwiązania tego problemu inne 
troszeczkę. Nic nie stoi na przeszkodzie, żeby np. ten pomnik przekazać do 
muzeum w takiej formie w jakiej jest, a w tym miejscu żeby znalazła się tablica, 
albo cokolwiek upamiętniające poległe w walce o wolność Leszna i miasta. Tablica 
edukacyjna w jakiejkolwiek formie. To jest to o czym ja mówiłam, że mamy w tym 
miejscu możliwość zdecydowania co w tym miejscu się stanie. O ile ja wiem nie 
mamy możliwości pozostawienia pomnika takim jakim on jest po zdemontowaniu 
tablicy. Natomiast , dlatego, że nadal on w odbiorze społecznym symbolizuje, to 
co na nim było nieważne. Natomiast, szanowni Państwo, żeby była jasność, 
zrzucono to na samorządy. Ja na to wpływu nie miałam, natomiast myślę, że z 
jednej strony powoduje to bardzo duże emocje, ale z drugiej strony jest to szansą 
właśnie na to, żeby w jakikolwiek sposób podjąć decyzję na temat przyszłości tego 
pomnika w sensie takim, że my możemy zdecydować o tym czy on zostanie 
zniszczony, czy on zostanie przeniesiony. Nie możemy go w tym miejscu zostawić 
i tylko w tym zakresie de facto mamy tą decyzję. W związku z tym z tym pytanie 
jest takie  chcemy tą decyzję podjąć co z tym ma się stać. Czy chcemy ją oddać 
Wojewodzie. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. I jako ostatnia w dyskusji Pani 
Hanna Kotomska. 
 
Pani Radna Kotomska - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, szanowni 
Państwo tyle słów już tutaj dzisiaj padło. Ja jestem pełna szacunku dla wszystkich 
losów, które tutaj każdy z nas prezentuje. Każdy z nas ma jakąś historię rodzinną i 
prawdopodobnie znalazł przynajmniej kilka argumentów za, albo przeciw jeśli 
dotyczy to tej sprawy bo troszeczkę wątek się wyczerpał przez te wszystkie 
wypowiedzi. Natomiast chciałam się tutaj rzeczywiście w pełni zgodzić z Olą 
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Petrus-Schmidt. My rzeczywiście tutaj stworzyliśmy sobie ideologiczną dyskusję i 
wbrew temu co niektórzy z Państwa to my sami tutaj wprowadzamy jakieś 
podziały, bo przecież tak naprawdę Ustawa nas do tego po prostu zobowiązuje i 
to, że my zagłosujemy, mam nadzieję, za likwidacją poprzez humanitarne 
przeniesienie tego pomnika w godne miejsce. To nie znaczy, że my jesteśmy 
barbarzyńcami, bo my nie wjedziemy buldożerem, nie będziemy rozwalać tego 
pomnika i zrównywać z ziemią, zadeptywać i nie odtańczymy na tym miejscu 
tańca radości tylko po prostu postąpimy zgodnie z prawem i tym samym 
zapewnimy temu pomnikowi godne miejsce o co każdy z Państwa zabiega. 
Państwo zabiegają o to, żeby ten pomnik został. Mało kto mówi tych, którzy 
zabiegają o to, żeby tego pomnika nie było. W związku z tym ponieważ taka 
dyskusja wydaje mi się tutaj rzeczywiście dalsza dyskusja nie ma celu. My tym 
samym jeżeli my zagłosujemy za pozostawieniem tego pomnika to zrobimy sobie 
tylko wielki kłopot i to, że Wojewoda będzie tutaj musiał przyjechać i rozbierać 
pomnik. Ja nie wiem, czy to nam wystawi akurat jakąś właściwą ocenę. Nie wiem. 
Robimy przede wszystkim kłopot Panu Prezydentowi z tego tytułu, bo będzie 
musiał, będziemy musieli rzeczywiście zmagać się z tym tematem dalej. 
Proponowane przeniesienie pomnika w inne miejsce i ustanowienie tego miejsca, 
które rzeczywiście od 50 lat kojarzy nam się wszystkim z pomnikiem Armii 
sowieckiej wydaje mi się naprawdę dobrym rozwiązaniem tym bardziej 
rzeczywiście takie miejsca, które przyjmują relikty postkomunistyczne istnieją, a to 
jest nieprawda, że ten pomnik nie zawiera treści propagujących ustrój totalitarny, 
bo przeczytam Państwu z Ustawy „pomniki nie mogą upamiętniać osób, 
organizacji, wydarzeń lub dat symbolizujących komunizm lub inny ustrój totalitarny 
ani w inny sposób tego ustroju propagować”, czyli dokładnie to co jest tam 
napisane, co jest kłamstwem historycznym, propaguje ten ustrój totalitarny i 
pomnika w takim kształcie nikt w Lesznie mam nadzieję nie chce. Zmienianie 
tablic to co kolega Adam powiedział, kto zaproponuje treść nowej tablicy na tym 
pomniku? Chciałabym usłyszeć co Państwo proponujecie. O mamy gościa, ale to 
chyba nie w tej sprawie… tak, że ja ze swojej strony deklaruję, od początku jestem 
tego zdania i zdania nie zmieniam, uważam, że tego pomnika w Lesznie nie 
powinno być, to nie znaczy, że z historią obchodzimy się w sposób brutalny, wręcz 
przeciwnie, prawdziwą historię właśnie szanujemy. Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W trybie ad vocem Pan 
Radny Krystian Maćkowiak. 
 
Pan Radny Maćkowiak - Panie Przewodniczący ad vocem do Pani 
przedmówczyni oraz do Pani Radnej Stefanii Ratajczak. Chodzi o to przerabianie, 
dorabianie tablic. Chciałbym zacytować jedno zdanie, art. 5b ust. 1 Ustawy 
Wojewoda w drodze decyzji nakazuje właścicielowi usunięcie tego pomnika. Ten 
pomnik jest w wykazie i dla nas jest to wiążące prawo. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Tak. Zechcą Państwo słuchać takiej mojej tylko 
refleksji, która widać z naszej dyskusji jak to rozwiązanie problemu historycznego. 
Historia jest obiektywna. Tak? Jak jest, tak, i jak ona jest jak ona dzieli Polaków, 
jak dzieli również samorządy. Państwo Radni na pewno też wchodzili na portale 
społecznościowe. Proszę zobaczyć większość samorządów dokonała, delikatnie 
mówiąc, aktu niesubordynacji wobec państwa. Tak? Bo zgadzamy się, że Ustawa 
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jest Ustawą nakazuje zdecydowana większość samorządów dyskutowała nie na 
jednym na dwóch posiedzeniach, tak jak my, na kolejnych, bodaj to jest trzecie 
podejście do tematu i cokolwiek dzisiaj zdecydujemy jak pierwszy raz powtarzam 
to tak, czy owak, przepraszam, jak zawsze odpowiedzialny jest Prezydent, ale 
jeszcze raz wierzę, ufam, że tutaj podzielimy się i będziemy Pana Prezydenta 
wspierać w niełatwej decyzji wykonania naszego, naszej decyzji już samorządowej 
i szkoda, że właśnie takich sytuacji gdzieś jest nam przekazywanych do 
samorządów takich co dezintegrują społeczności. Gdy dzisiaj przechodziłem przez 
miasto parę osób wiedziało, że podejmujemy tą decyzję i przyznam, że znam 
Leszno, znam etos tych, których spotykałem, a spotykałem  różnych. Te 7 osób 
było zdecydowanie, liczy na to, że my racjonalnie podejmiemy decyzję. Ta 
racjonalność w ich przekonaniu polega na tym, że spróbujmy uszanować historię 
tą obiektywną, a jednocześnie wychodząc w jakiejś części naprzeciw wymogom, 
które stawia Ustawa o IPN-ie i również stanowisko Pana Wojewody . Pan 
Prezydent. 
 
Pan Prezydent Borowiak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado bardzo 
dziękuję za wszystkie głosy i dyskusje w trakcie omawiania projektu tejże uchwały. 
Chciałbym się z Państwem podzielić pewną informacją, która dotarła do nas 
można powiedzieć na dniach. Otóż robimy wszystko, żeby ewentualnie ten obiekt, 
który znajduje się przy ul. Lipowej i Starozamkowej przenieść w inne miejsce i 
dokładnie 28, czyli dzisiaj, trafiło do mnie pismo Dyrektora oddziału Instytutu 
Pamięci Narodowej i Komisji Ścigania Zbrodni Przeciwko Narodowi Polskiemu w 
Poznaniu. Myśmy podjęli pewne działania co prawda wcześniej telefonicznie i 
otrzymaliśmy odpowiedź, że jest szansa, aby ten obiekt przenieść do powstałego 
w 2016 roku Muzeum Zimnej Wojny w Poborsku. Poborsko znajduje się w 
odległości około 50 km od Kołobrzegu. Instytut Pamięci Narodowej przygotował w 
jednym z bunkrów wystawę, której głównym elementem są ekspozycje i pomniki, 
tablice poświęcone Armii Czerwonej. Obecnie obiekt jest przeznaczony na 
działalność wystawienniczą i uwaga, edukacyjną. W jednym z tych bunkrów 
znajduje się wystawa dotycząca okresu zimnej wojny oraz wojsk rakietowych. 
Trzeba poczytać sobie tą historię. Jeżeli Państwo podejmiecie decyzję dzisiaj, 
oczywiście ja będę musiał ją uszanować, jako organ wykonawczy zrealizować, ale 
chciałbym Wysoką Radę poinformować, że podjęliśmy próby, czy podejmiemy 
próby, aby ten obiekt przenieść do tego muzeum i też ten obiekt będzie stanowił 
właśnie tą formę edukacyjną. Pozwolicie Państwo, że pisma nie czytam w całości, 
ale prześlę na skrzynki mailowe. No i taką próbę podejmiemy. I mamy jeszcze 
informacje z dnia dzisiejszego, że być może IPN podejmie też współpracę z nami 
w wymiarze finansowym, bo trudno nam to oszacować, będziemy musieli podjąć 
odpowiednie jakby badania tego obiektu. No i też trzeba się zastanowić nad tym 
jak go rozebrać i ewentualnie przetransportować do miejscowości Poborsko. I na 
koniec, bo słyszeliśmy i muszę to powiedzieć, słyszeliśmy szanowni Państwo… 
Panie Przewodniczący, czy mogę tu kończyć, bo tu cały czas toczą się dyskusje 
po tej stronie i naprawdę bardzo to przeszkadza w wypowiedzi. Albo się nawzajem 
szanujemy, albo dyskutujemy. Jeżeli ktoś ma okazję podyskutować to bardzo bym 
prosił opuścić salę, bo sprawa jest bardzo poważna. I na koniec usłyszeliśmy 
historie rodzinne, historie pewnych osób bardzo ważnych dla poszczególnych 
Radnych. No to ja też Państwu powiem. Otóż pierwszym Burmistrzem, a później 
Prezydentem Miasta Leszna był mój wujek, który otwierał wraz z Sowietami ten 
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grób, czy pomnik. Później został Burmistrzem, czy Prezydentem Zielonej Góry. 
Członek Polskiej Partii Robotniczej, (…) wujek, dlaczego? Moja ciocia z domu 
Borowiak wyszła za mąż właśnie za tego działacza komunistycznego, tak to jest 
opisane, rzeczywiście można poczytać sobie na Wikipedii. Jest to pewien element 
też historyczny i zobaczcie Państwo w jakiej ja jestem sytuacji. Ja z rodziną 
Ziarnkowskich, która mieszka do tej pory w Zielonej Górze, jest w stałym 
kontakcie. I też nie będzie mi łatwo popatrzeć prosto w oczy członkom mojej 
rodziny, bo wiem jakie jest ich stanowisko. Ale faktem jest, że w toku dyskusji, 
mówię z punktu widzenia formalno-prawnego, nie mamy innego wyboru i myślę, 
że te głosy Radnych, którzy akcentowali konkretne zapisy Ustawy jednoznacznie 
mówią nam, czy podpowiadają nam  do podjęcia no tej trudnej decyzji. Dziękuję 
bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Czy Pani Radna, bo tak 
zamknęliśmy dyskusję również w tym trybie, ale proszę bardzo. Wyjątkowo. 
 
Pani Radna Ratajczak - Ad vocem. W związku z tym, że teraz żeśmy się 
dowiedzieli, Pan Prezydent uważam przeczytał bardzo ważną informację, 
wiadomość, że pomnik, jakkolwiek Radni będą głosować, że pomnik nie zostanie, 
przepraszam, brutalnie młotkiem, nie chcę brzydko powiedzieć, tylko zostanie 
przeniesiony do muzeum, bodajże koło Kołobrzegu. Takie mamy zapewnienie 
Pana Prezydenta, że to odbędzie się w sposób kulturalny. O tym proszę Państwa 
wielu Radnych nie wiedziało, ja również. Więc troszeczkę zmienia to moje 
sytuacje gdy takie pismo dotarło dzisiaj i się o tym dowiaduję. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję. Wydaje mi się, że 
zamknęliśmy, wyczerpaliśmy dyskusję również w formule ad vocem. W takim razie 
przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały na DRUKU Nr 88 usunięcia 
pomnika wdzięczności Armii Czerwonej przy ul. Lipowej w Lesznie. (…) 
przepraszam, Pan mi przerywa Panie Radny? Tak na marginesie proszę zobaczyć 
informacja, którą przekazał Pan Prezydent to widać, że IPN jakby zmiękcza swoje 
stanowisko na skutek właśnie takiego oporu, w cudzysłowie, właśnie samorządów 
w tej kwestii. I tak jak po raz trzeci powtarzam wierzę, wierzę, że znajdziemy, że 
będziemy cokolwiek dzisiaj zadecydujemy to będziemy tutaj Pana Prezydenta w 
wykonaniu wspierać, znaleźć rozwiązanie, które no będzie trendy w stosunku do 
tego czego  Radni oczekują. (…) Nie zarządziłem głosowania. Kto z Państwa 
Radnych (…) zarządzam głosowanie nad projektem uchwały na DRUKU Nr 88. 
Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że 
uchwała nie została podjęta wobec następującej struktury głosowania. 9 z nas 
było za podjęciem tej uchwały , 9 przeciw, 2 się wstrzymało. Dwoje Radnych się 
wstrzymało. Tak, że uchwałę żeśmy  nie podjęli. A pewnie zdecydujemy, sądzę na 
spotkaniu tak na gorąco Szefów Klubów co dalej z tą materią będziemy w układzie 
samorządu  Leszna działać. 
 
9 głosami za, 
9 głosami przeciw, 
2 głosami wstrzymującymi się 
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Pan Przewodniczący Malepszy - Przechodzimy do kolejnego punktu, czy 
podpunktu, punktu 4 pochylamy się nad projektem uchwały  na DRUKU Nr 85 tj. 
uchwała  zmieniająca Uchwałę Nr XLIX/682/2018 Rady Miejskiej Leszna z dnia  
28 czerwca 2018 roku w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta Leszna, oraz zasad 
usytuowania miejsca sprzedaży i podawania napojów alkoholowych – DRUK Nr  
85 – jest na piśmie i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
Natomiast o jej genezę, uzasadnienie proszę Pana Macieja Kuchela, zastępca 
Naczelnika Wydziału Spraw Obywatelskich. Proszę bardzo. 
 
Pan Kuchel - Szanowni Państwo w niniejszej uchwale zwiększamy maksymalną 
liczbę zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Leszna. 
Należy tutaj wspomnieć, że obecnie wyczerpane zostały limity zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych zawierających od 4,5% do 18% alkoholu z 
wyjątkiem piwa. Mamy 6 wniosków tutaj oczekujących no i ci przedsiębiorcy nie są 
w stanie obecnie otrzymać takiego zezwolenia. Muszę czekać po prostu aż 
zwolnią się wnioski. W pozostałych przypadkach wykorzystanie tych limitów jest 
na poziomie 94% i więcej. Wyczerpanie tych limitów powoduje brak możliwości 
wydawania nowych zezwoleń niezależnie od merytorycznej zależności wniosku. 
Dziękuję.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że  
projekt uchwały na DRUKU Nr 85 posiada pozytywną opinię 
Komisji Spraw Społecznych ( 8 Radnych jednogłośnie za). 
 
Otwieram wobec tego listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Dziękuję. 
Nie widzę. Wobec tego przystępujemy do głosownia. Proszę o głosowanie nad 
projektem uchwały na DRUKU Nr 85. Kto jest za tym projektem uchwały? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
uchwała została podjęta 19 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu, przy 0 głosów 
wstrzymujących się.  
 

UCHWAŁA NR  VI/86/2019 
JEST JAKO ZAŁĄCZNIK NR 17 

 
 

 
19 głosami za, 
1 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Przechodzimy do kolejnego podpunktu punktu 
4, podpunkt 17 określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 roku – DRUK Nr 87 – 
jest na piśmie i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. Proszę 



44 
 

 

Panią Bogumiłę Szymkowiak, Kierownik Biura Aktywizacji Zawodowej Osób 
Niepełnosprawnych o przedstawienie genezy  projektu tej uchwały. 
 
Pani Szymkowiak - Szanowni Państwo jak co roku Zarząd Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczył środki finansowe na 
realizację zadań Ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu 
osób niepełnosprawnych otrzymaliśmy kwotę 783 022 zł i proponuję się podzielić 
te środki na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej, które prowadzi Biuro 
Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych i zadania zakresu rehabilitacji 
społecznej, który prowadzi Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie na zadania z 
zakresu rehabilitacji osób rehabilitacji zawodowej przeznacza się 313 tys., 
natomiast z zakresu rehabilitacji społecznej 470 022 zł i wymienia się wszystkie 
zadania do realizacji, wszystkie zadania, które są wymienione w Ustawie. 
Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU Nr 87 posiada pozytywną opinię 
Komisji Spraw Społecznych (8 Radnych jednogłośnie za). 
 
Otwieram wobec tego dyskusję nad projektem uchwały na DRUKU 87. Nie widzę. 
W takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
podjęciem uchwały przedstawionej na DRUKU 87? Kto jest za? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na 
DRUKU Nr 87 została podjęta jednogłośnie 19 głosami za. Dziękuję. 
 
 

UCHWAŁA NR VI/87/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 18 

 
19 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Kolejny projekt uchwały na DRUKU Nr 89 
zmieniająca uchwałę Nr XLI/529/2017 w sprawie udzielenia pomocy materialnej 
studentom uczelni wyższych pn. „Student Plus”. -  DRUK Nr 89 – jest na piśmie i 
stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. O przedstawienie genezy tej 
uchwały  proszę Pana Wiceprezydenta Piotra Jóźwiaka. 
 
Pan Wiceprezydent Jóźwiak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado do końca 
nie wiem jak zacząć, bo chciałem zacząć bardzo podobnie, a mianowicie, że 
uchwała ta ma na celu dostosować nasze przepisy do obowiązujących przepisów 
prawa, ale nie wiem, czy to będzie przekonujący argument, żeby tak zacząć tym 
niemniej jednak tak niestety jest i muszę tak samo zacząć. A mianowicie treść tej 
uchwały jest uzupełnieniem naszej uchwały dotyczącej programu „Student Plus” 
programu, który  cieszył się dużym zainteresowaniem ze strony studentów. Tu 
obecni Radni byli członkami tejże Komisji, która te stypendia przyznawała. 
Niestety w toku jakby wielu dyskusji przewidzieliśmy  bardzo wiele sytuacji. 
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Natomiast nie przewidzieliśmy jednego problemu, a mianowicie, że może zdarzyć 
się taka sytuacja, że student studiów licencjackich zakończy studia, powiedzmy, 
na 3 roku w roku 2018 i podejmie od stycznia już studia magisterskie. Co ma 
miejsce w dwóch przypadkach takich. Przyjęliśmy założenie, że te stypendia są 
przyznawane na cały rok akademicki. Państwo jak doskonale wiecie rok 
akademicki nie pokrywa się z rokiem budżetowym, więc w celu umożliwienia tych 
kontynuacji tych stypendiów bez konieczności ponownego zbierania się komisji 
stypendialnej i przyznawania tych stypendiów tym studentom, którzy ukończyli 
studia w roku 2018 i 2019 podejmują podobne studia uzupełniające magisterskie 
właśnie ta nowelizacja. Bez tej nowelizacji trudno by nam było zgodnie z prawem, 
a chcielibyśmy prawa przestrzegać takie stypendia przyznawać. Więc jeśli jest to 
dla Państwa przekonujący argument bardzo prosiłbym o głosowanie za tą 
uchwałą.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Panu Prezydentowi. Pozostaje 
bez komentarza Pana pierwsze zdanie. W takim razie informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na DRUKU Nr 89 posiada pozytywną opinię 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu ( jednogłośnie 7 Radnych za). 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU 89. Proszę 
bardzo Pani Radna Barbara Mroczkowska.  
 
Pani Radna Mroczkowska -Panie Przewodniczący, szanowni Państwo Radni jest 
to innowacyjny projekt i to oczywiście jest konieczność, żebyśmy przegłosowali i 
zapoznaliśmy się z projektem uchwały, z uzasadnieniem. Ale ja mam takie pytanie 
kiedy już jesteśmy przy studentach i tym innowacyjnym projekcie, czy moglibyśmy 
się dowiedzieć jakie jest zainteresowanie studentów ta realizacja programu 
„Student Plus” teraz na rok 2018/2019. Czy to mogłabym dostać w takiej pigułce 
informacje? 
 
Pan Przewodniczący Malepszy -Czy Pan Prezydent Jóźwiak? Tak? 
 
Pan Wiceprezydent Jóźwiak - Oczywiście. Członkiem tej komisji, która 
przyznawała stypendia byli Radni Miasta Leszna więc pewnie mogą szczegółowo 
też to uzasadnić. Byli przedstawiciele chyba w zasadzie wszystkich Klubów, które 
funkcjonują. Zainteresowanie było bardzo duże. Zgłosiło się ponad 50 osób. 50 
osób takie wnioski złożyło. No kierunki były bardzo różne począwszy  od takich 
stricte technicznych przez kierunki nawet humanistyczne po muzykologię, gdzie 
też przyznaliśmy, pielęgniarstwo. informacje te były podawane. One szeroko w 
mediach były komentowane. Informacja była podana.  W skład komisji 
konkursowej wchodzili przedstawiciele leszczyńskich pracodawców, był Dyrektor 
Szpitala, Pan Tomasz Łasowski, Pan Radny Marek Wein, Pan Radny Adam 
Kośmider. No i komisja miała dość trudną decyzję no, ale jakieś kryteria 
musieliśmy przyznać i bodajże jeśli się teraz nie mylę przyznaliśmy, Panowie 
Radni może mnie poprawią,  12 albo 13 takich stypendiów. Stypendia te 
funkcjonują dość dobrze, umowy zostały podpisane. Okazał się problem w 
odniesieniu do dwóch studentów, którzy właśnie skończyli te studia właśnie teraz 
w 2018 roku i od stycznia rozpoczynają studia uzupełniające. No był problem czy 
możemy im te stypendia dalej dawać czy istnieje konieczność powoływania nowej 
komisji, z której musielibyśmy w zasadzie nowy konkurs ogłosić, no bo nie 
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moglibyśmy dla tych tylko dwóch studentów to zrobić i stąd jakby ta nowelizacja 
więc  udzielając odpowiedzi, myślę, że program się sprawdził i zainteresowanie 
było… no to już każdy sam może ocenić. Natomiast 50 wniosków takich wpłynęło. 
My pewne kryteria też postawiliśmy średnie i tak (..) więc … jeszcze Pan Radny 
Maćkowiak był w tej komisji. (…) Ile? 68. Chyba tyle nie było. W każdym bądź 
razie ponad 50 wniosków nie spełniała tych wymogów więc może stąd ta liczba.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Może spróbuję zgłębić 
jeszcze temat. Czy Panie Prezydencie może nam Pan powiedzieć wśród 
stypendystów dominują studenci kierunków technicznych, specjalizacji 
technicznych? Czy jest to tak … 
 
Pan Wiceprezydent Jóźwiak - Tzn. odpowiadając na pytanie dominują, pewnie 
tak, ale nie jest to dominacja taka rażąca. Tzn. bodajże, no nie chcę teraz 
wymyślić, chyba z 7,8 tych stypendiów, 7 chyba to są takie kierunki techniczne 
była muzykologia, była ekonomia, to też można by się zastanowić czy to 
techniczno- ekonomiczne bardziej. I były 3 kierunki, 3 osoby, które dostały z 
zakresu położnictwa i pielęgniarstwa, to jakby odpowiada na potrzeby Szpitala, bo 
te osoby  no deklarują, że one będą chciały przyjść pracować do Szpitala i mimo, 
że nie zawsze miały one najwyższą średnią to był dylemat tej komisji, czy wziąć 
pod uwagę średnią, czy faktycznie to, że jest zapotrzebowanie na pielęgniarki i 
komisja dość jednogłośnie stanęła na stanowisku, no mając tą możliwość, 
swobodę wyboru, żeby tym osobom, które deklarują, że chcą w Lesznie pracować 
jako pielęgniarki w szpitalu, żeby to stypendium przyznać, bo chyba Pan Doktor 
Adamczak może to potwierdzić, że zapotrzebowanie na pielęgniarki jakby w 
Lesznie jest. Pan Dyrektor Karmiński też jest członkiem tejże komisji. Ale tu 
byliśmy dość jednozgodni, żeby się za tym lobbować. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Ad vocem Pani Radna 
Barbara Mroczkowska. 
 
Pani Radna Mroczkowska - Panie Prezydencie bardzo dziękuję za tą 
wyczerpującą odpowiedź. Tak też chciałam, żeby trochę mieszkańcy może też 
usłyszeli o tym programie. Może niezbyt mocno nagłośniliśmy to. W związku z tym 
myślę, że nawet wzrośnie ilość studentów, którzy będą chcieli korzystać z tego 
stypendium. Dziękuję uprzejmie.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo w takim razie możemy 
przystąpić do głosowania nad projektem uchwały na DRUKU Nr 89. Kto z 
Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały ? kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał?  Możemy zamknąć? Tak? Dobrze. Głosujemy ponownie. Zarządzam 
reasumpcję. (…)  proszę o głosowanie nad projektem uchwały na DRUKU 89. Kto 
jest za podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?  Dziękuję. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt na DRUKU Nr 89 umownie nazwany „Student 
Plus” ta uchwała została podjęta jednomyślnie, 20 głosami za. 
 

UCHWAŁA NR VI/88/2019 
JEST ZAŁĄCZNIKIEM NR 19 
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20 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - W ten sposób zamknęliśmy punkt 4, na którym 
były zapisane projekty uchwał. Przystępujemy do punktu 5 – interpelacje i 
zapytania Radnych. Proszę bardzo w kolejności zgłoszonej interpelacji Pani 
Barbara Mroczkowska. 
 
Pani Radna Mroczkowska - Panie Przewodniczący w imieniu mieszkańców 
miasta, którzy w tym temacie byli dość aktywni i to jest zainteresowanie 
mieszkańców, czy mogłoby Miasto pomyśleć, czy  ewentualnie skłonić się ku 
temu, żeby w mieście powstało miasteczko ruchu drogowego? Jest to teraz temat 
bym powiedziała na czasie z uwagi na to, że jest coraz więcej ścieżek 
rowerowych, coraz więcej młodzieży i ludzi starszych wyjeżdża rowerami na ulice, 
na ścieżki rowerowe w związku z tym uważamy, że ta edukacja byłaby potrzebna. 
I czy nie można byłoby przewidzieć takiej inwestycji w mieście? Mamy piękne 
tereny przy Zespole, przy Szkole nr 4 w Henrykowie, ale może gdzieś inne 
miejsce by się takie znalazło i to jest taki wniosek, który składam w imieniu 
zainteresowanych mieszkańców Leszna. Dziękuję ( interpelacja jest na piśmie i 
stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu). 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Kolejna interpelacja 
zgłoszona przez Pana Radnego Kazimierza Jęcza. Pan Radny ma głos. 
 
Pan Radny Jęcz - Wnoszę interpelację w sprawie trwałego oznaczenia przejścia 
dla pieszych w Lesznie na ul. 1 Maja w pobliżu nowopowstałej apteki. Na dzień 
dzisiejszy jest przejście dla pieszych niezbędne zarówno dla klientów apteki, jak 
również dla mieszkańców zamieszkałych w tym rejonie Zaborowa. Dziękuję 
bardzo (interpelacja jest na piśmie i stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu). 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Ustaliliśmy, że odpowiedzi na 
interpelacje zostaną udzielone w formie pisemnej w ustawowym 14-dniowym 
terminie. Kolejny punkt naszych obrad, punkt 6 wolne głosy i wnioski. Proszę o 
zgłoszenia do tego punktu.  W kolejności Pan Prezes Żak, Pan Dyrektor Zenon 
Jóźwiak. Zamykam zgłoszenia do tego punktu. 
 
Pan Żak - Dzień dobry szanowni Państwo Radni, Panie Prezydencie  i Panie 
Przewodniczący. Przychodzę już tu po raz kolejny z uwagi na to, że tyle dzisiaj 
ładnych słów padło na temat i praworządności i kłamstw komunistycznych i temu 
podobnych, że ja nie wiem jak mam prosić. Aleja Gwiazd jest używana cały czas, 
tzn. jest w beznadziejnym stanie utrzymywana, zapiaszczona, zabrudzona, ale to 
jest problem Pana Dyrektora. Ja zwracałem się na piśmie do Rady i do 
Prezydenta o wyjaśnienie wielu spraw, które tam zawarłem i, na które oczekuję 
odpowiedzi i chciałem także również wziąć udział w jakiejś niekłamanej debacie 
telewizyjnej, bo każde pismo kierowane do MOSiR, czy do Prezydenta Miasta 
Leszna dostaję odpowiedź gdzie są odpowiedzi cyniczne, których nawet nie warto 
przytaczać, bo nawet Pan Dyrektor twierdzi, że on nie wiedział o robotach 
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dodatkowych. Ja ich ostrzegałem, że rozbierają czynną kanalizację sanitarną, 
narobili szkód w infrastrukturze miasta Leszna. To minęło tam bez żadnego echa. 
Ja bym naprawdę prosił o jakąś tam pomoc w tej mojej sprawie, bo za chwilę 
będzie przedawnienie sprawy i będę sobie mógł pochodzić do sądu nie mogę się 
dostać, nie stać mnie na to. Pracownicy poodchodzili. Może by z tej mojej Firmy 
zrobić jakieś muzeum tak samo, nie komunistyczne, bo tam  nie ma żadnej 
radzieckiej maszyny, ale jest wszystko do budowy dróg, mostów. Te ceny, które 
chodzą teraz w mieście to to jest kosmos. Dlaczego ja miałem przetarg jeden, 
drugi, zgłaszałem roboty dodatkowe, nikt nie myślał nawet dołożyć złotówki. 
Nawet nie mam zapłacone za to co zrobiłem, bo wyrzucono mi z kosztorysu całe 
nawierzchnie z betonu B40, a z kolei się okazało, że dostawca został zapłacony 
za beton co było zupełnym kuriozum. Wielu podwykonawców nie jest zapłaconych 
w dalszym ciągu. Przez prokuraturę wymusiłem na Panu Dyrektorze, że przekazał 
mi dowody wpłat z pieniędzy mi należnych, które podobno zapłacili 
podwykonawcy. Nie jest to prawda, bo ci podwykonawcy nie wszyscy są zapłaceni 
i teraz był ewenement taki, że są dwie wyrok iż należy zapłacić geodecie, który 
tam robił, którego też podobno Dyrektor Kryjom nie widział w ogóle na Alei 
Gwiazd, gdzie geodeta wchodzi pierwszy i schodzi ostatni i wszystkie dokumenty, 
które on złożył były niezbędne do użytkowania pozwolenia na użytkowanie. I to 
pozwolenie na użytkowanie zostało wydane 5 lipca i Puchar Świata się odbył. A 
potem cyniczny napis na zgłoszeniu zakończenia robót, że inspektor dostaje to 12 
lipca, bo w ciągu 14 dni nie zrobili żadnego odbioru, czyli odebrali bez uwag, 
dostali pozwolenie na użytkowanie. Ja mam Firmy prawie koniec. Te wieści, nie 
wiem, czy to już całkiem mieć myśli samobójcze, czy jakie. Bronię tego ile mogę. 
Potrafiłem jeszcze zbudować ścieżkę pieszo-rowerową z Lipna do Wilkowic gdzie 
też zaczęły się zaś kombinacje pod koniec, żeby umniejszyć zapłatę, żebym nie 
miał pieniędzy, żeby nie iść do sądu. Dziękuję. Tyle mogę powiedzieć. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Pan Dyrektor Zenon Jóźwiak. 
 
Pan Jóźwiak - Szanowni Panowie Prezydenci, Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado ja chciałem tylko dopowiedzieć krótką informację dotyczącą miejsc 
pochówku żołnierzy Armii sowieckiej, którzy zostali ekshumowani z różnych 
miejsc, czy to w Powiecie Leszczyńskim, w Powiecie Kościańskim, czy w Powiecie 
Wolsztyńskim. Mianowicie te groby są na cmentarzach, które mają status 
cmentarzy wojennych. Co roku samorządy, które opiekują się tymi cmentarzami 
wnioskują o dofinansowanie i Wojewoda im powierza opiekę nad tymi grobami. 
Otrzymują pieniądze i groby są zadbane. M.in. taka sytuacja jest w Poznaniu, ta 
sama sytuacja jest w Wolsztynie, taka sytuacja jest w Rawiczu, czy w Kościanie. 
Państwo nie wiem czy byliście na cmentarzu żołnierzy w Kościanie? Cmentarz jest 
zadbany więc wzorcowo. Ja nie wiem jak jest w Górze. W Wolsztynie tak samo 
jest zadbany, tak, że pamiętajmy o tym, że my o grobach żołnierzy, którzy polegli i 
zostali pochowani na cmentarzach dbamy. I jeszcze kolejna informacja taka. W 
2017 roku w wyniku huraganów na stokach Cytadeli, a cmentarz, który się nazywa 
Cmentarz Bohaterów Armii Radzieckiej, który jest na Cytadeli  Poznańskiej, tam 
były zniszczone nagrobki, m.in. jeden nagrobek żołnierza tam pochowanego, 
żołnierza Armii Czerwonej i ten nagrobek z tych pieniędzy przyznanych przez 
państwo został odnowiony. I tylko tyle chciałem powiedzieć proszę Państwa, że 
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my o groby, czy inaczej państwo polskie od bardzo wielu, wielu lat o groby 
żołnierzy Armii Czerwonej dba. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo 
wyczerpaliśmy porządek obrad. Ja zamknąłem dyskusję. Proszę bardzo Pani 
Adriana Machowiak. 
 
Pani Radna Machowiak -Pan Kośmider był przede mną. Szanowni Państwo, 
Panie Przewodniczący, szanowna Rado. Ja chciałabym poruszyć problem 
mieszkańców, którzy zostali odcięci od swoich gruntów przy ul. Wilkowickiej. 
Odcięci, nie mają dostępu. Nie wiem, czy państwo słuchali i zainteresowali się tym 
tematem, w każdym razie oni na swojej drodze, tak na dobrą sprawę, obecnie tak 
w ogóle płacili zamiast za grunt płacili 800 zł ponoć podatek od nieruchomości, ale 
to już pomijam, jeszcze teraz mogą wjechać, ale do lipca absolutnie nie będą mieli 
dostępu do swoich posiadłości. Tam są pola, które z reguły oni uprawiają, co z 
tego, że teraz posieją jak za chwilę nie będą mogli nawozić itd., nie znam się na 
rolnictwie, ale wiem, że to jest pewna obróbka. Tzn. w lipcu PKP będzie łaskawe 
postawić im szlaban za 1200 zł miesięcznie, mało tego oni będą musieli 
utrzymywać to torowisko tam, ten przejazd , odśnieżać, odmrażać, odkrzaczać, a 
za chwilę przyjdzie sokista i zapyta co robią na torach i przywali im mandat. No w 
każdym bądź razie, uważam, problem jest dość duży. Nie wpuszczają obecnie 
robotników budowlanych, którzy kładą tam instalacje elektryczną, co za tym idzie, 
uważam, że w tym momencie inwestycja stoi i obawiam się, że za chwilę 
będziemy płacić wysokie odszkodowanie. Wiem, że Pan Prezydent był z tymi 
mieszkańcami na spotkaniu. Wiem, że tym samym tematem zajmuje się Rada 
Powiatowa. Może jakieś wspólne stanowisko i jakieś nie wiem prośby, apel do 
PKP, żeby to jakoś rozwiązać. Podejrzewam, że to są… tzn.  to są ziemie Miasta 
więc naszym obowiązkiem głównie spada jakieś zobowiązanie, żeby tym tematem 
naprawdę dość głęboko się zająć, ale być może Pan Prezydent wraz ze Starostą 
wspólne stanowisko w tej sprawie też by ustalili. Zwrócić się do PKP. Ci ludzie 
praktycznie za chwilę… no może skończyć się na odszkodowaniu i to 
odszkodowanie zapłaci Miasto Leszno. Ale poza tym no trzeba zadbać o 
mieszkańców. Jak już to jest tylko 5 rodzin, no, ale4 są obecnie w dziwnej sytuacji. 
Prawda?  
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję. Kolejne zgłoszenie do 
dyskusji Pan Radny Krystian Maćkowiak. 
 
Pan Radny Maćkowiak - Panie Przewodniczący mam krótkie zapytanie. Czy ktoś 
wie w Magistracie kiedy zakończy się remont przejścia podziemnego pod torami 
kolejowymi  między ul. Dworcową i Słowiańską? Jaka spółka kolejowa to 
prowadzi? Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Kolejne zgłoszenie do 
dyskusji Pan Radny Mariusz Nowacki. 
 
Pan Radny Nowacki - Panie Przewodniczący chciałbym zapytać. A dlaczego 
pominął Pan zaproszenie dla mieszkańców na jutrzejsze obchody Święta 
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Żołnierzy Niezłomnych Wyklętych? Dotychczas Przewodniczący Rady zapraszał, 
zapraszali na to święto i Radnych i mieszkańców. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Zaproszenie wiem, że jest aktualne i jest gdzieś 
w mediach obecne i (…) 
 
Pan Radny Nowacki - Czy Pan jeszcze ma w planie? 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Nie jestem gospodarzem tych uroczystości, tak, 
że nie wiem dlaczego, ale(…) 
 
Pan Radny Nowacki - Czy w związku z tym ja mogę przekazać informację taką? 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Nie, oczywiście, że tak. Jest z tego co 
pamiętam jutro się spotykamy na Mszy świętej o godzinie 10.00… 
 
Pan Radny Nowacki - Dzisiaj o godzinie 18.00 jest pokaz filmu „Żołnierze 
Wyklęci. Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy Wyklętych w salce klubowej w 
Miejskiej Bibliotece Publicznej na ul. Chrobrego. Jutro o godzinie 8.00 jest Msza 
święta w Bazylice, o godzinie 12.00 są uroczystości przy Pomniku Żołnierzy 
Wyklętych, o godzinie 17.00 w Bibliotece Ratuszowej jest wykład Pana Hendla, 
Handla, przepraszam. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Waldemara Handke. Dziękuję bardzo. I Pan 
Prezydent też wiem, że wysłał do nas wszystkich zaproszenia, też do organizacji 
pozarządowych. Również informacja dotarła pisemna. W kolejności zgłoszeń Pani 
Radna Aleksandra Petrus-Schmidt. 
 
Pani Radna Petrus-Schmidt - Szanowni Państwo ja chciałam poruszyć sprawę, 
która dotyczy m.in. mnie prywatnie, ponieważ moim zdaniem doszło na ostatniej 
sesji oraz po niej do złamania prawa. Art. 212 Kodeksu karnego mówi wyraźnie 
„kto pomawia inną osobę, grupę osób, instytucje, osobę prawną lub jednostkę 
organizacyjną, niemającej osobowości prawnej o takie postępowanie lub 
właściwości, które mogą poniżyć ją w opinii publicznej lub narazić na utratę 
zaufania potrzebnego do dalszego stanowiska, dla danego stanowiska z zawodu 
lub rodzaju działalności podlega grzywnie, albo karze ograniczenia wolności. § 2 
tego art. stanowi, że jeżeli sprawca dopuszcza się czynu określonego w § 1 za 
pomocą środków masowego komunikowania podlega grzywnie, karze 
ograniczenia wolności, albo pozbawienia wolności do roku”. W związku z uchwałą, 
którą podjęliśmy na ostatniej sesji, dotyczącej m.in. takich sytuacji zdecydowałam 
się poruszyć ten temat dzisiaj w ramach wolnych głosów. Szanowni Państwo 
wszyscy wiemy o kogo chodzi, w związku z tym ja dzisiaj publicznie deklaruję, że 
wyznaczam tej osobie termin do najbliższej środy na złożenie przeprosin pod 
moim adresem. Wszędzie tam gdzie zostałam oszkalowana w przeciwnym 
wypadku będę musiała wyciągnąć konsekwencje prawne i szukać sprawiedliwości 
w sądzie. Natomiast chciałabym poruszyć tą sprawę w jeszcze  jednym aspekcie. 
Szanowni Państwo podejmujemy na tej sali różne uchwały, bierzmy 
odpowiedzialność za to na co się decydujemy i za czym głosujemy. Jeżeli tak nie 
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myślimy w określony sposób to po prostu nie głosujmy, a jeżeli już coś 
postanawiamy to stosujmy się do tego. Również do tej uchwały. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. I ostatni w dyskusji na tym 
punkcie Pan Wiceprzewodniczący Rady Pan Radny Adam Kośmider. 
 
Pan Radny Kośmider - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado na poprzedniej 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej wspominałem o problemie jaki dotyczy 
mieszkańców Zatorza, a związany z tym, że jest zamknięty przejazd kolejowy na 
ul. Wilkowickiej. Chodziło mi o to, żeby po prostu przestawić te światła, żeby to 
zielone światło dla tych, którzy  udają się w stronę miasta było troszkę dłuższe. 
Niestety od Pani Pawlikowskiej otrzymałem informację, że to jest niemożliwe 
dlatego chciałbym się zwrócić do Prezydenta, a za jego pośrednictwem do 
Komendanta Policji, żeby chociaż przez kilka dni wpuścił tam policjantów, którzy 
kierowaliby ruchem, zwłaszcza w tych godzinach porannych i wtedy faktycznie no 
będziemy wiedzieć, czy to rozładowuje ruch, czy nie. Czy jest po prostu sens 
regulacji tych świateł, bo przypomnę, że ten ruch jest tam praktycznie dwa razy 
taki jak  normalnie kiedy tam ten przejazd jest otwarty. Dziękuję. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Pani Radna Bernardyna 
Kaźmierczak. 
 
Pani Radna Kaźmierczak - Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, szanowni 
Państwo w imieniu mieszkańców, może powiem, ul. Okrzei są prowadzone prace 
instalacyjne. W chodniku jest wymiana sieć instalacyjno-wodociągowa. I 
wykonawca ma ponownie po pracach doprowadzić chodnik do stanu takiego jak 
był poprzednio, ale, że prace wymagają praktycznie rozebrania ponad połowy 
chodnika, więc jest prośba mieszkańców, żeby w ramach tych prac wymienić cały 
chodnik, który naprawdę jest już w stanie można powiedzieć tragicznym i wymaga 
wymiany. Dziękuję. 
 
Pan Radny Malepszy - Dziękuję bardzo. W ten sposób wyczerpaliśmy ostatni 
punkt naszych dzisiejszych obrad. Bardzo dziękuję. Zamykam obrady VI Sesji 
Rady Miasta Leszna. 
 
 
 
Protokołowała :                                               Przewodniczący obrad:  
 
 
                                                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Anna Szkutnik                                           
 
                                                                           Tomasz Malepszy  
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Wyniki głosowania jawnego; przeprowadzonego podczas VI Sesji Rady Miejskiej 
Leszna w dniu 28 lutego 2019 roku – Są na piśmie i stanowią Załącznik Nr 22 
do niniejszego protokołu. 
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